

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

BMI0139

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ យ៉ែម គីមរស់ ភេទស្រី អាយុ៥៦ឆ្នាំ  
មុខងារនៅសម័យខ្មែរក្រហម: “កងចល័តទំនប់ក្រពាំងថ្ម”  
សព្វថ្ងៃរស់នៅភូមិបាយសំរោង ឃុំព្រះនេត្រព្រះ ស្រុកព្រះនេត្រព្រះ

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ

ថ្ងៃទី១៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១១

សម្ភាសន៍ដោយ: សុខ វណ្ណៈ

១:០៨:២១

២៨ទំព័រ

វណ្ណៈ : ឥឡូវថ្ងៃហ្នឹង ថ្ងៃទី១៦ ខែ ៦ ឆ្នាំ ២០១១ ខ្ញុំឈ្មោះ សុខ វណ្ណៈ មកពីអង្គការមជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា ខ្ញុំមកដល់ភូមិយ៉ែម គីមរស់ គឺចង់ដឹងរឿងរ៉ាវទុកជាប្រវត្តិសាស្ត្រ ដើម្បីឲ្យក្មេងជំនាន់ក្រោយបានរៀនបានសូត្រណាម៉ែន ដោះសំខាន់ទៅលើទំនប់អានក្រពាំងថ្មតែម្តង ព្រោះប្រជាជនបងប្អូនយើងទាំងចាស់ទាំងថ្មីហ្នឹង ជួបការលំបាក មានស្លាប់មានអីណាម៉ែនណា ហ្នឹងសម្ភាសន៍បែបហ្នឹង បន្តិចទៀតនេះខ្ញុំសួរម៉ែនទាំងពីរដើមទៅ ។ បាទ! ជាដំបូងខ្ញុំចង់សួរឈ្មោះម៉ែន ម៉ែនឈ្មោះអីដែរម៉ែន?

គីមរស់ : ខ្ញុំឈ្មោះ យ៉ែម គីមរស់ ។

វណ្ណៈ : ធ្វើក្រុម នាយការអនុវិទ្យាល័យព្រះនេត្រព្រះ ។

វណ្ណៈ : សព្វថ្ងៃម៉ែនអាយុប៉ុន្មានហើយ?

គីមរស់ : ៥៦ ហើយ ។

វណ្ណៈ : ក្រុមសារម៉ែនកាត់ឈ្មោះអីដែរ?

គីមរស់ : ក្រុមសារខ្ញុំឈ្មោះ ពេជ្រ វណ្ណ ហៅ លោកក្រូ សារវ៉ាន់ ។

វណ្ណៈ : ពូអាយុប៉ុន្មានហើយ?

វណ្ណៈ : អាយុ ៥៧ឆ្នាំ ។

វណ្ណៈ : ម៉ែនរាល់ថ្ងៃនាយកសាលា?

គីមរស់ : នាយការអនុវិទ្យាល័យព្រះនេត្រព្រះ ។

វណ្ណៈ : កូនចៅប៉ុន្មានដែរ?

គីមរស់ : អត់! មានតែចៅ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងដូចជាស្រុកកំណើតកើតជា?

ភីមរស៍ : កើតនៅភូមិហ្នឹងឯង ប៉ុន្តែយសំរោង ហ្នឹងឯង ។

វណ្ណៈ : ឃុំព្រះនេត្រព្រះ!

ភីមរស៍ : ឃុំព្រះនេត្រព្រះ ។

វណ្ណៈ : ស្រុកព្រះនេត្រព្រះ!

ភីមរស៍ : ស្រុកព្រះនេត្រព្រះ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

វណ្ណៈ : ពីមុនខេត្តបាត់ដំបង?

ភីមរស៍ : បា! ពីមុនខេត្តបាត់ដំបង ។

វណ្ណៈ : ខ្ញុំបង់ដឹង ឪពុកមីនកាត់ឈ្មោះអីដែរ?

ភីមរស៍ : ឪពុកខ្ញុំឈ្មោះ យែម ញឹប ។

វណ្ណៈ : ម្តាយ?

ភីមរស៍ : ម្តាយឈ្មោះ ចិ លឿន ។

វណ្ណៈ : សព្វថ្ងៃកាត់ស្លាប់ឬក៏នៅរស់?

ភីមរស៍ : សព្វថ្ងៃនៅតែម្តាយ ។

វណ្ណៈ : ចុះបងប្អូនមីនមានប្តីនួនដែរ?

ភីមរស៍ : បងប្អូនខ្ញុំ ៧នាក់ ។

វណ្ណៈ : នៅសល់ប្តីនួនសព្វថ្ងៃ?

ភីមរស៍ : សព្វថ្ងៃនៅសល់៦ ។

វណ្ណៈ : ប្តីនួនទៀតស្លាប់ក្រោយ៧៧ ឬក្នុងសម័យខ្មែរក្រហម?

ភីមរស៍ : បា! ក្រោយសម័យខ្មែរក្រហម ក្មេងៗតូចៗនោះ ។

វណ្ណៈ : ចុះឯងជាប់អស់៣!

ភីមរស៍ : អស់៣ អាកុណ, អាណាន, អាណេត ។

វណ្ណៈ : ហីមីនកាលពីដើម មីនរៀនដល់ថ្នាក់ទីប្តីនួនដែរ?

ភីមរស៍ : ខ្ញុំរៀនដល់ថ្នាក់ទី១ ។

វណ្ណៈ : ថ្នាក់ទី១ ពីសន្តមឬ?

ភីមរស៍ : បា! ទៅរៀននៅស្វាយរហូត ។

វណ្ណៈ : មីនកាលបឋមសិក្សាមីនរៀននៅឯណាដែរ?

តីមរសៈ : ព្រះនេត្រព្រះ ។ រៀនទាល់ថ្ងៃ ១៧ មេសា គេរឹបរឹក ដល់ថ្ងៃ២០ ចេញមកណោះ ។

វណ្ណៈ : បាទ! រៀននៅព្រះនេត្រព្រះចប់...

តីមរសៈ : បា! ចប់ថ្នាក់នៅនេះ ទៅរៀននៅស្វាយ ។

វណ្ណៈ : នៅស្វាយរហូត?

តីមរសៈ : បា! នៅស្រុកសេរីសោភ័ណរហូត ។

វណ្ណៈ : រហូតដល់ឆ្នាំណាបានម៉ឺនឈប់?

តីមរសៈ : រហូតដល់ឆ្នាំ៧៥ ដែលអាពាហ៍រឹបរឹក ១៧មេសា ។

វណ្ណៈ : សម័យ៧០ ដែលរដ្ឋប្រហារហើយម៉ឺននៅឆ្លៀតបានរៀនដែរ?

តីមរសៈ : បា! ចុះធ្វើរដ្ឋប្រហារបានរៀននៅនោះ នៅរៀនរហូតទាល់៧៥ ទាល់តែចប់៧៥ បានមក ដូះ មកដូះនោះនៅជាមួយគេបានតែ២ ទៅ ៣ថ្ងៃទេ ខ្ញុំនោះយើងកូនសិស្សនៅជាមួយ គេ មិនបាននៅក្នុងភូមិហ្នឹងទៀត គេឲ្យទៅចល័តរហូត ខ្ញុំលើកទំនប់រហូត ។

វណ្ណៈ : អីចឹង៧៥ ត្រឡប់ចូលភូមិវិញឬ?

តីមរសៈ : បា!

វណ្ណៈ : ត្រឡប់ចូលភូមិវិញអីចឹង ដូចជាម៉ឺនមកដល់ភូមិភ្នាម ម៉ឺននៅជួយធ្វើការឪពុកម្តាយ ឬក៏ទៅជាកងចល័ត កងអីហើយ?

តីមរសៈ : អត់ទេ! មកដល់ភូមិភ្នាម មកនៅដូះបានប៉ុន្មាន២, ៣ ថ្ងៃ គេឲ្យជម្លៀសចេញទៅនៅ ស្ទឹងជិតដូនច្រែង ចេញទៅណុះម្តងបាន៣ថ្ងៃគេឲ្យចូលមកក្នុងភូមិវិញ ដល់នៅក្នុងភូមិបាន ៣, ៤ ថ្ងៃទៀត គេឲ្យយើងចេញ ទៅម្តងនេះទៀតគេអត់មានឲ្យយើងយកអីទេ កាល លើកមុនមានបានយកនេះយកនោះទៅបានខ្លះ ដល់ចេញក្រោយនេះគេដេញបន្តនេះរឹបៗ ទៅ យើងទៅ ។

វណ្ណៈ : ជម្លៀសទៅភូមិដូនច្រែង?

តីមរសៈ : បា! ទៅតាមដងស្ទឹងជិតដូនច្រែង ។ វាលណុះ គេមិនឲ្យទៅនៅភូមិទេ នៅវាល ។

វណ្ណៈ : ពេលណាត្រឡប់ទៅភូមិវិញ?

តីមរសៈ : បាន ៤,៥ ថ្ងៃ គេឲ្យត្រឡប់ចូលភូមិវិញ ។

វណ្ណៈ : ចូលភូមិវិញធ្វើម៉េចទៀតទៅ?

តីមរសៈ : ឲ្យចូលភូមិវិញបាន៤,៥ ថ្ងៃ បានគេឲ្យយើងចេញទៅម្តងទៀត លើកនេះគេអត់ឲ្យយើង យកអីទៅទេ ឲ្យយើងចេញជាប្រញាប់ៗ ទៅខ្លះក៏បានស្តី ខ្លះក៏មិនបាន ចោលទៅដូះ

ទាំងអស់ទៅ ដល់ទៅនៅទៅគេឲ្យយើងទៅនៅហ្នឹងស្រេច ដល់ពេលនេះហ្នឹងហើយដែលគេ  
ជម្លៀសចេញទៅ ហើយគេសម្លាប់មនុស្សបណ្តើរៗ យើងចេញទៅគេសម្លាប់ ។

វណ្ណៈ : ឆ្នាំ៧៥ ហ្នឹងឬ?

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : ៧៥ ហ្នឹង គេសម្លាប់រៀបរយម៉េចទៅម៉ឺន បើតាមម៉ឺន គេសម្លាប់ហ្នឹង គេមើលថាយ៉ាង  
ម៉េច ថាអ្នកហ្នឹងយ៉ាងម៉េច បានត្រូវសម្លាប់?

ភីមរស៍ : គេសម្លាប់ហ្នឹង ដូចក្រុមគ្រួសារមួយអាជ្ជះក្បឿននៅខាងស្រែ ឈ្មោះថែខុមៗ ហ្នឹងឪ  
ពុកម្តាយគេសម្លាប់អស់ទាំងក្រុមគ្រួសារ ។

វណ្ណៈ : ចុះសម្លាប់តាតដោយសាររឿងអី?

ភីមរស៍ : គេសម្លាប់មាំគ្រួសារហ្នឹង ឪពុកកាត់ធ្វើមេភូមិ ។

វណ្ណៈ : ឪពុកមេភូមិ លន់ លន់ ឬ?

ភីមរស៍ : បា! ឪពុកមេភូមិសម័យ លន់ លន់ ហ៊ីកូនប្រសារកាត់លោក រី នោះឧហានសក្តិ ៥  
អីចឹងណា ដល់គេជម្លៀសចេញទៅស្រែទៅ ដល់យើងដល់គោកស្រុកនោះ បានទៅដល់  
ដែរទេ!

វណ្ណៈ : មិនទាន់ទៅទេ ។

ភីមរស៍ : ដល់គោកស្រុកនោះមានដើមពោធិ៍ ដើមដូរ មិនមែនទំនប់អីចេះទេណា អាត្រង់ហ្នឹងក៏ ខ្ញុំ  
លើកដែរណា អាខាងកើតដូរទៅស្រែក៏ខ្ញុំលើកដែរ ទំនប់ហ្នឹងនេះ ។

វណ្ណៈ : ចុះធ្វើម៉េចបានគេស្រាវជ្រាវ ដឹងភ្លាមៗអីចឹង?

ភីមរស៍ : ដែលមិនស្គាល់ឬ ពួកអាពត នៅក្បែរៗយើង ពួកស្ទឹងកំបុត ស្ទឹងអីនេះ ស្គាល់ហើយ  
អ្នកភូមិនេះ គេស្គាល់បានគេចូលមកទៅ គេជម្លៀសទៅគេចាប់ លោក រី នោះណា គេ  
បាញ់ចោល អាកំពុងយើងបណ្តើរគ្នាអើនចេញទៅទាំងអស់គ្នាហ្នឹងណា គេចាប់លោក រី  
ហ្នឹង គេបាញ់ចោលទៅ គេបាញ់ចោលលោក រី ហ្នឹងមួយទៅគេ ទៅស្រាវជ្រាវយក  
ឪពុកម្តាយទៀត យកទាំងអស់ឪពុកម្តាយកាត់មានកូនប្រុស កូនស្រី ប្តីប្រពន្ធកាត់  
នាងសុខាម កូនហ្នឹងស្អាតណាស់សាច់សរស្កុះដូចបារាំង ស្អាតនាងនោះ ប្អូនថែខុម នាង  
នោះពៅគេ នាងនោះយកទៅបាញ់ចោលនៅកល់ភ្នែកចងដោះអីចឹង យំអង្វរគេ ប្រដា  
ជនខ្លាចឡើងញ័រខ្លួនដូចកូនកណ្តុរហើយពេលនោះ មិនដែលឃើញសេចក្តី ស្លាប់ដូចអីចេះ

យើងការស្ទាបរបៀបនោះ គឺថាម្នាក់ៗខ្លួនផ្សារអស់ហើយ ដែលគេបាញ់លោក រឺ នោះ ដាច់មុខប្រហិត ។

វណ្ណៈ : ចុះ សុខ នោះគេបាញ់ដែរ?

តីមរសៈ : សុខម ហ្នឹងក៏គេបាញ់ដែរ ។

វណ្ណៈ : ដែលនោះគេបាញ់ដែរ?

តីមរសៈ : បាញ់ដែរ ហ្នឹងគេបាញ់លោក រឺ មុនណា បានគេចាប់ប្រពន្ធលោក រឺ ឈ្មោះ ថៃខន ឈ្មោះអី ភីម អីលី ប្តីប្រពន្ធគាត់ ហ៊ិនកូនកម្លោះមួយ កូនក្រមុំមួយ អាហ្នឹង គេចាប់យកទៅបាញ់ចោល ខ្ញុំទៅដល់ស្រះហើយ ដល់ស្រះហ្នឹងដើមពោធិ៍ សព្វថ្ងៃ ដើមពោធិ៍នៅធំណាស់ ធំមែនទែន ធំឡើងប្រជាជនមាំភូមិប្រកក្រោមបានទាំងអស់ ម្តប់ នៅសព្វថ្ងៃហ្នឹង ទៅដល់ក្រោមដើមពោធិ៍យើងជុំគ្នាទេអី កៅក្របី អាមនុស្សទើបទៅដល់ អាយើងចេញដំណើរ ប្រើៗទៅក៏ដោយ គេឲ្យឈប់ត្រង់នោះណា ឈប់ក៏ជុំគ្នាទៅ ហើយក៏គេទៅរកចាប់គាត់យកចងទៅវ៉ៃចោលនៅវាល ម្លោះហើយប្រជាជនមាំពេល នោះ គឺថាខ្លួនណាស់ ម្នាក់ៗខ្លួនបាក់ស្បែក ញ័រខ្លួនញ័រប្រាណាអស់ គ្រប់គ្នា ។

វណ្ណៈ : ចុះពេលថ្មីៗហ្នឹងដែរ ដូចជាប្រធានភូមិ ប្រធានយុវជនស្គាល់ទេ ភ្លាមៗហ្នឹង ឬអត់ទាន់ ស្គាល់ទេ?

តីមរសៈ : កាលហ្នឹង មិនទាន់ស្គាល់ទេ ។

វណ្ណៈ : មានពីណាគេដឹកនាំ?

តីមរសៈ : កាលហ្នឹងមិនទាន់ស្គាល់ទេ ដល់ឡើងយូបន្តិចទៅ បានដឹងដំណឹងថាអ្នកណាគេអ្នកសម្លាប់ មិនដឹងថាអ្នកណាគេពួកណាទេកាលហ្នឹង បាញ់ឆាប់អស់ហើយ និយាយទៅក៏គ្មានអីនៅ ។

វណ្ណៈ : ពួកគាត់ក្រក់ តាអីហ្នឹងស្ទាបអស់ហើយ?

តីមរសៈ : ពួកគាត់ក្រក់ តាសន នៅតាតែដនទេ មាំម៉យនោះពួកគាត់ក្រក់ តាសន អីហើយ ប៉ុន្តែ យោធាដែលសម្លាប់នោះ មិនដឹងពួកណាទេ យើងទៅស្គាល់គេអី សល់តែគាត់ក្រក់ តាសន អី ត្រូវគេវ៉ៃចោលអស់ឆាប់អស់ មិនសល់ទេ មានអីនៅឆាប់អស់រលីញហើយ គ្មានអ្នក ណានៅមួយទេ ។

វណ្ណៈ : មិនកាលសម័យគាត់ក្រក់ តាសន ហ្នឹងក៏សម្លាប់ប្រជាជនច្រើនដែរមែន?

តីមរសៈ : បា! សម្លាប់ដែរ ប៉ុន្តែ អានោះគ្រាន់តែសម្លាប់វាមិនសូវច្រើន ប៉ុណ្ណោះទេ ។

វណ្ណៈ : ក្រោយមកទៀតបានសម្លាប់ច្រើន?

គីមរស៖ បា! ដល់ពួកនិរតីមកនេះបានគេចង់ទាំងខ្សែៗ វាវែរនោះ បានឆាប់អស់នោះ សម្លាប់ខ្លាំង សម្លាប់អាណ្ណា៧៨ យើងពីឆ្នាំ៧៥ មករហូតដល់៧៧, ៧៨ យើងរស់ធម្មតាទេ មិនសូវ អីទេ មានបាយ មានអីស៊ីខ្លះ វាយប់ខ្លាំងអាណ្ណា៧៨នេះតើ វាយប់ខ្លាំង អង្ករមាំឆ្នាំខ្លះ មានអង្ករពីរ បី ក្រាប់នោះ ហ្នឹងបានយើងយប់ខ្លាំងជាងគេ អាជិតចប់នេះ ឆ្នាំ៧៨នេះ បានវាខ្លាំងខ្លា ហើយអាវែរចោលនេះក៏វែរចោលចុងឆ្នាំ៧៧ ចូល ៧៨ នេះដែរ ៧៨ ខែ នេះឯង វាស្សាអីចេះឯង ភ្លៀងប្រេះៗអីចឹងចាប់វែរចោល វែរខ្លាំងអាណ្ណា៧៨ នេះឯង វែរ ខ្លាំងមែនអាណ្ណា៧៨ហ្នឹងហើយ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងខ្ញុំចង់សួរ មានការជម្លៀសហ្នឹងការសម្លាប់ទាំងគ្រួសារអីចឹងហើយ ចូលដល់ភូមិវិញ ហើយណា?

គីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ហ្នឹងណាចាត់ម៉ឺនទៅកងចល័តកងអីទៀត?

គីមរស៖ កាលហ្នឹងយើងអ្នកស្រុកភូមិហ្នឹងហើយ ថាគេប្រធាន គេក្តាប់អីចឹងទៅណា រៀបចំភូមិ អីចឹងទៅ?

វណ្ណៈ : មេភូមិណាគេ?

គីមរស៖ គាតន គាតនឆាប់អស់ហើយ មិនមាននៅសល់ទេ ។

វណ្ណៈ : គាតន ឲ្យម៉ឺនទៅកងចល័តឬ?

គីមរស៖ បា! កាលហ្នឹងមិនដឹងជានណាទេ មិនទាន់រៀបចំ គាតន ទេ គាតនមិនទាន់មកទេ គេ ចាត់តាំងតែក្មួយើងហ្នឹងឯង ។

វណ្ណៈ : មីទៅកងចល័តដំបូងទៅកន្លែងណាដែរ?

គីមរស៖ ព្រៃមាន់ ករពាដើម តាមដូរទៅភ្នំស្រុក ។

វណ្ណៈ : ព្រៃមាន់ ដើមករពាដើម?

គីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ទៅហ្នឹងធ្វើអីម៉ឺន?

គីមរស៖ លើកតែទំនប់ ។

វណ្ណៈ : លើកទំនប់ដែរកន្លែងហ្នឹង?

គីមរស៖ បា! ទំនប់នៅទល់សព្វថ្ងៃ ។

វណ្ណៈ : ឆ្នាំណាលើកទំនប់ហ្នឹង?

តីមរស៖ ឆ្នាំ៧៥ ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : លើកទំនប់នៅដើមករពដើមហ្នឹងតើមានដាក់កំណត់ឲ្យលើកដែនការយឺតម៉េចទេ?

តីមរស៖ ទេ! អាហ្នឹងមិនទាន់មានដែនការទេ ។

វណ្ណៈ : យើងចេះតែលើកតាមធម្មតា?

តីមរស៖ ចេះតែលើកតាមធម្មតាទៅ ដាក់បង្កើយើងតភ្ជាប់លើកទៅ កាលហ្នឹងវាអត់អីទេ តាមធម្មតា ។

វណ្ណៈ : អាហ្នឹងខ្ញុំពួកគេនិយាយដែរ លើកតភ្ជាប់?

តីមរស៖ លើកបង្កើតភ្ជាប់ លើកទៅណា ។

វណ្ណៈ : ប៉ុន្តែល្បឿនដែរ តភ្ជាប់ប្រៀបប្រដាន!

តីមរស៖ បា! គ្នាច្រើន អ្នកកាប់កាប់ទៅ អ្នកលើកក៏លើកទៅ ដូចថាកម្លាំងវានៅថាមពល វាមានស៊ីគ្រប់គ្រាន់ ពេលនោះវាអត់មាន អត់ស៊ីទេ ពួកចល័តមានស៊ីគ្រប់គ្រាន់ បាយគ្រប់គ្រាន់ ម្ហូបអាហារគេបើកឲ្យស៊ីគ្រប់គ្រាន់ហ្នឹង ត្រីឆ្មើតអីហ្នឹងមាន មិនអត់ទេ ស៊ីបានគ្រប់គ្រាន់ ត្រីឆ្មើរ ត្រីឆ្មើតអីមាន មិនអត់ទេ ស៊ីបានគ្រប់គ្រាន់ មានសេរីភាព ហ៊ីសប្បាយរីករាយ គ្រាន់ដែរណា មុនដំបូងវាអត់ទាន់ធ្វើដូចជាសម្បាយដែរតើស ទៅនៅដេកជាក្រុម ជាកង ដេកជុំគ្នាទៅ ក្រោមគង់ ក្រោមអីទៅ បើពួកខ្ញុំមិនបានមានគង់ទេ ខ្ញុំធ្វើខ្ទម ខ្ទមៗ ដូចខ្ទមខ្មោចអីចឹង បាំងស្បូវវានាំគ្នាត្រសុលដេកបន្តិចទៅ នៅលើកហ្នឹងទៅ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងដូចម្តេចសូមនៅលើកទំនប់នៅអាកន្លែងដើមករបីដើមនោះ មនុស្សប្រហែលប៉ុន្មាននាក់ទៅ រាប់រយ រាប់ពាន់...

តីមរស៖ ច្រើនណាស់ រាប់រយ រាប់ពាន់នាក់ដែរហ្នឹង ច្រើនដែរ ក្នុងម៉ាតិបន់លើកនៅនេះឯង ។

វណ្ណៈ : តំបន់ប៉ុន្មានហ្នឹង?

តីមរស៖ តំបន់ ៥ ។

វណ្ណៈ : ពេលធ្វើការ ម៉ោងប៉ុន្មានព្រលឹមឡើង ម៉ោងប៉ុន្មានចុះ...

តីមរស៖ ធ្វើការម៉ោង៧ ។

វណ្ណៈ : ម៉ោងប៉ុន្មានឡើងញាំបាយ?

តីមរស៖ ម៉ោង ១១ ។

វណ្ណៈ : ម៉ោង ១១!

តីមរស៖ បា! ម៉ោង ២ ចុះទៀត ៥ ឡើង ។

វណ្ណៈ : មេរ័ត ៥ ឡើងវិញ ហើយអត់មានធ្វើការយប់អីទៀតទេ?

តីមរសៈ : អត់ទេ!

វណ្ណៈ : ចុះដល់ពេលក្រោយមកទៀត ដល់ឆ្នាំ៧៦ អី?

តីមរសៈ : ឆ្នាំ៧៦ អី ក៏នៅតែលើកទំនប់ លើកតាមភ្នំគេណា តាមជួរយើងមកពីសៀមរាបហើយ យើងឃើញអាភ្នំ ខាងចុងអីចេះ ។

វណ្ណៈ : អានេះលើកភ្នំស្រែវិញ!

តីមរសៈ : បា! ភ្នំអីចេះ ទឹកស្ទើរណោះ ហើយចាក់ក្នុងទឹកទៅណា ចាក់ដីទៅ បោចស្មៅ បោច អីមកក្រាលរៀបទៅ ក៏លើកដីបិទទៅកើតជាទំនប់រហូតកាន់ពីព្រៃរហូត ដល់រហាល ពេល នោះឯងកំពុងដឹក កំពុងលើកហ្នឹងដែលគេដឹកប្រជាជនថ្មីមក ។

វណ្ណៈ : ឆ្នាំ៧៦ ប្រជាជនទើបមកដល់ទេ ប្រជាជនថ្មី?

តីមរសៈ : បា! ៧៥ ទេ មិនមែន៧៦ ទេ ។

វណ្ណៈ : ពាក់កណ្តាល៧៥!

តីមរសៈ : បា!

វណ្ណៈ : ៧៥, ៧៦!

តីមរសៈ : ហ្នឹងឯង ៧៥, ៧៦ ហ្នឹងឯង វាក្រោយហើយ អូនឯង ទល់តែមានអ្នករំលឹកបាន ខ្ញុំវា បំភ្លេចចោលដែរណា រឿងប្រវត្តិដូចគ្នានោះ ខ្ញុំបំភ្លេចចោល ដូច៧៥ អីចឹងហើយ ។

វណ្ណៈ : ប្រជាជនថ្មីចូលមកហ្នឹង យើងប្រជាជនថ្មី ប្រជាជនចាស់ហ្នឹងយើងធ្វើការជាមួយគ្នាដែរ?

តីមរសៈ : ៧៥ ខែវស្សាហើយ ខែទឹកជន់ហើយ អាណើកទំនប់តាមនេះ ប្រជាជនថ្មីមកឆ្នាំ៧៥ ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : ខែ៧៧៥ ។

តីមរសៈ : ត្រូវហើយខែមានទឹក ខែវស្សា ។

វណ្ណៈ : ខែ ៧, ៧៥!

តីមរសៈ : ហ្នឹងហើយ អាហ្នឹងដឹកប្រជាជនថ្មីមក ដល់ក្រោយពីនេះមកខ្ញុំនៅចល័តរហូតដែរ ដល់ឆ្នាំ ៧៦ បានឲ្យចេញមកភូមិហើយ ហ្នឹងនៅចល័តតែរហូតហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : ចូលភូមិធ្វើអីទៅ?

តីមរសៈ : បា!

វណ្ណៈ : ចូលភូមិវិញធ្វើអីទៅ?



តីមរស៖ ធ្វើជាប្រជាជនធម្មតា ចល័ត នៅនេះមិនបានយូរទេ មកភូមិមួយប្រាំវ័ក្សទៅទៀតហើយ ក៏ទៅទៀតទៅ មិនដែលបាននៅទេ ចល័តតែរហូតហួស ។

វណ្ណៈ : ដល់ឆ្នាំណាបានមើលទៅអាងត្រពាំងថ្ម?

តីមរស៖ ឆ្នាំ៧៧បានទៅត្រពាំងថ្ម ។

វណ្ណៈ : ៧៧ ហ្នឹង ពួកនិរតីមកនៅ?

តីមរស៖ ទេ អត់ទេ! និរតីមិនទាន់មកទេ ៧៧ មិនទាន់មកទេ ចុងឆ្នាំ ៧៧ បាននិរតីមក ។

វណ្ណៈ : ប្រហែលប៉ុន្មាន ខែវស្សា ឬ ខែអី?

តីមរស៖ គេខវស្សាដែរ ប្រហែលខែ៧ ខែ៨ ហួសឯង បាននិរតីមក តែយើងទៅលើកទំនប់ ឆ្នាំ៧៧ហួសខែ២ ខែ៣ ខែ៤ ខែ៥ហួសណា ។

វណ្ណៈ : អីចឹងកាលនិរតីមកមើលដូចថាស្គាល់ដូចថា នៅខាងតំបន់៥ ហ្នឹងពីណាគេគណៈតំបន់ គណៈ ស្រុក គណៈអី?

តីមរស៖ គណៈតំបន់ បង ហ្នឹង បង ជាល គណៈភូមិភាគ តាក្រិម បង ហ្នឹង បង ជាល ចៅ ហ្វាយស្រុកបង មេរាំង បង សំអាត តារាល់នេះលើកទំនប់កំបោរ ប៉ុន្តែរាប់អស់ហើយ គ្មានអ្នកណានៅរស់ទេ ។

វណ្ណៈ : ចៅហ្វាយស្រុកតាមោង?

តីមរស៖ បា! អនុប្រធានសំអាត

វណ្ណៈ : ឆាន់ នោះទទួលផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច ។

វណ្ណៈ : ឆាន់!

តីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ចុះ តារាល់!

តីមរស៖ តា រាល់ ប្រធានទំនប់ ក្តាប់ចល័តទាំងអស់ហើយ ចល័ត លើតារាល់ ប៉ុន្តែរាប់អស់ហើយ គ្មានសល់ទេ ។

វណ្ណៈ : អក្ខមេបញ្ជាការប្រព័ន្ធទំនប់ប្រឡាយតំបន់៥ ។

វណ្ណៈ : តារាល់ហ្នឹងគាត់ទាហានទេអីចឹងបានគាត់អក្ខមេបញ្ជាការគាត់ខាងទាហានទេអីចឹង?

តីមរស៖ គាត់ដឹកនាំលើកទំនប់ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : គាត់អក្ខមេបញ្ជាការប្រព័ន្ធទំនប់ប្រឡាយ អត់មែនអក្ខមេបញ្ជាការយោធាទេណា បានន័យ ថាត្រួតត្រាចល័តមាំតំបន់៥ហ្នឹងលើគាត់មែន... ។

វណ្ណៈ : ចុះតាហ្នឹងគាត់ធ្វើអី?

តីមរសៈ : តាហ្នឹង ប្រធាន គណៈតំបន់ ។

វណ្ណៈ : តាជាល ក៏តំបន់បន្ទាប់ៗពីតា រស់ ញឹម អីមកដែរ?

តីមរសៈ : នៃតាញឹម គាត់ភូមិភាគ តាហ្នឹង តំបន់ តាជាល អនុប្រធាន ស្គាល់តែតាញឹមហ្នឹងគាត់  
មកនេះ ។

វណ្ណៈ : ចៅហ្វាយស្រុកមានតាមោង តាសំអាត!

តីមរសៈ : តាមោង តាសំអាត ។

វណ្ណៈ : ហ៊ីតាឆាង ខាងសេដ្ឋកិច្ច ។

តីមរសៈ : ចា!

វណ្ណៈ : តារាល់ អត្តមេបញ្ជាការប្រព័ន្ធនៃប្រឡាយតំបន់?

តីមរសៈ : ចា! ហ្នឹងឯង ។

វណ្ណៈ : កាលអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងមក ដូចយាយ ចែម អីមិនទាន់មកទេ?

តីមរសៈ : អត់ទាន់មកទេ! យាយចែមមិនទាន់មកទេ យាយ ចែម មកក្រោយ ។

វណ្ណៈ : ដូចអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងគ្រប់គ្រងដូចមានសម្លាប់មនុស្សមានអីនៅ តារាល់ តាអីហ្នឹង?

តីមរសៈ : មានសម្លាប់ដែរ ប៉ុន្តែគិតតូច ។

វណ្ណៈ : សម្លាប់ដូចតែគ្នាហ្នឹង ។

តីមរសៈ : ទេ! កាលនោះមិនទាន់សម្លាប់ប៉ុន្មានទេ វាមិនស្ងួតខ្លាំងខ្លា វាមិនស្ងួតទាំងខ្សែៗណា  
កាលខ្ញុំនៅហ្នឹង ដូចថាទាហានអីសម្លាប់ហើយណា ដល់ពួកចល័តអីទៅមិនឃើញទេ ខ្ញុំឃើញ  
សម្លាប់តែអាឆ្នុយទាហាន ។

វណ្ណៈ : អីចឹងតាមោង តាសំអាតអីស្លាប់ហើយ គេចាប់ខ្លួនគាត់?

តីមរសៈ : បាត់អស់ហើយ ពួកនិរតីមកគេចាប់យកទៅវ៉ៃចោលខ្មោកៗ អស់ហើយ ដូចសំរោច  
ដូចអី ។

វណ្ណៈ : តាសំអាតគេចាប់ដែរ?

តីមរសៈ : ចាប់អស់គ្មានសល់អាណាមួយទេ ។

វណ្ណៈ : ចុះតាឆាង!

តីមរសៈ : ឯរបស់ហើយ គ្មានសល់ណាមួយទេ ។

វណ្ណៈ : តារាល់?

ភីមរស៍ : ឆាប់អស់ និរតីមកចាប់វិវិចោលអត់សគ្គានសល់ទេ ។  
 វណ្ណៈ : តាហ្នឹង?  
 ភីមរស៍ : មុនគេ យូណាស់! តាញឹម តាជាល តាអីវិអស់ និរតីវិវិចោលអត់សគ្គានសល់អីមួយ  
 គ្មានអ្នកណាទៅមួយទេ ឆាប់អស់រលីង ។  
 វណ្ណៈ : ចុះមានដឹងថាតាមោង តាសំអាត គេចាប់ឆ្នាំណាម៉ឹងដឹងទេ?  
 ភីមរស៍ : ចាប់ឆ្នាំ៧៧ ហ្នឹងឯង អូ៧៧ មិនដឹង ឆ្នាំ៧៧ ខែវស្សាអីចេះឯង លើកទំនប់ឯណ្ណះ  
 លើកទំនប់នៅរន្ធដុះបាញ់នោះណា ។  
 វណ្ណៈ : ដូចគ្នាតាអាតអីហ្នឹង?  
 ភីមរស៍ : បា!  
 វណ្ណៈ : ចុះតាហ្នឹងគេចាប់មុន?  
 ភីមរស៍ : បា! ចាប់ក្នុងឆ្នាំជាមួយគ្នាហ្នឹងឯង ប៉ុន្តែគ្រាន់ថាមុនបណ្តើរៗណា រយៈពេលវាបន្ត ចាប់  
 ពីលើមក ចាប់ពីលើមកមុន តាញឹម មក បានមកតាហ្នឹង បន្តៗ ពីលើគេស្រាវក្រោម  
 បន្តៗមកបានអស់ ស្រុក ភូមិអីអស់រលីញ ស្រុកក៏អស់ភូមិក៏អស់បោសរលីញ។  
 វណ្ណៈ : ចុះតាក្រក់អីក៏សល់ដែរ?  
 ភីមរស៍ : តាក្រក់ហ្នឹងក៏គេយកទៅវិវិចោល តាសន អាអី ។  
 វណ្ណៈ : អីចឹងម៉ឹងខ្ញុំចង់បកទៅសួរកាលម៉ឹងនៅធ្វើទំនប់វិញ! ៧៧ ម៉ឹងទៅហើយណា?  
 ភីមរស៍ : បា!  
 វណ្ណៈ : ទៅធ្វើទំនប់អាងត្រពាំងថ្ម?  
 ភីមរស៍ : បា! ទៅលើកទំនប់អាងត្រពាំងថ្ម ខ្ញុំកាន់ខ្សែត្រៀមស្ពានទី៣ ហ្នឹងស្ពានរាប ចំកណ្តាល  
 ស្ពានរាប ។  
 វណ្ណៈ : ខ្ញុំចង់ឲ្យម៉ឹងរៀបរាបកាលម៉ឹងទៅធ្វើទំនប់ហ្នឹង ម៉ឹងឃើញព្រឹត្តិការយ៉ាងម៉េចខ្លះដែរ ដូចការ  
 លំបាកយ៉ាងម៉េច?  
 ភីមរស៍ : គេឲ្យលើកមួយថ្ងៃ៣ម៉ែត្រក៏ប ។ បាយគេឲ្យរបបយើងមួយបានចន្លឹះ ម្ហូបអត់មានអីទេ  
 មានតែទឹកប្រហុក បានតែម្ហូបទឹកប្រហុកហ្នឹងឯង ។  
 វណ្ណៈ : ប៉ុន្តែបាយដែរន៍?  
 ភីមរស៍ : បា! បាយមួយបានចន្លឹះ ម្ហូបទឹកប្រហុកហ្នឹងឯង អត់មានម្ហូបឆ្ងាញ់ទេ ។  
 វណ្ណៈ : ចុះបើ ៣ម៉ែត្រក៏បហ្នឹងអត់ហើយ?

តីមរស៖ ៣ ម៉ែត្រគឺបមិនហើយ ទេប៉ុន្តែនោះដូចមិនធ្វើអីធ្ងន់ធ្ងរអីប៉ុន្មានទេ បើមិនហើយឲ្យធ្វើទាល់  
តែហើយ ថែមយប់ឡើងឲ្យហើយ ។

វណ្ណៈ : យប់យើងទៅធ្វើទៀតទៅ?

តីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ស្តែកវាស់ថ្មីទៀត?

តីមរស៖ បាស្តែកវាស់ថ្មីទៀត ឲ្យធ្វើទាល់តែហើយ បើសិនជាអ្នកណាមិនហើយ ទុកសិនទៅ  
យប់ឡើងទៅបង្កើយឲ្យហើយ ស្តែកឡើងបានធ្វើទៀត ។

វណ្ណៈ : ចុះកន្លែងដេកយ៉ាងម៉េចដែរមិនកន្លែងដេក?

តីមរស៖ កន្លែងដេកក្រិច ។

វណ្ណៈ : រោង?

តីមរស៖ រោងវែង ។

វណ្ណៈ : មានក្រែ មានអីទេ?

តីមរស៖ ទេ! មានតែរោងដេកនៅនឹងដីហ្នឹង ក្រាលការ៉ូត ក្រាលអីយើងដេកទៅ ក្នុងក្រណាត់  
យើងយកទៅ ពីពីង ដោយសាររឿងៗខ្លួន ចបបង្កើរដេកកើយ កាលណាចប់មុត បង្កើរល្អ  
យើងរែករួចបង្កើយដែនការ កាលណាចប់បង្កើរមិនមុតគេល្អចអស់ ចបមុតអីគេល្អចអស់  
បើយើងទុកមិនល្អ ។

វណ្ណៈ : មានល្អចដែរ?

តីមរស៖ បា! ល្អចគ្នា ល្អចបង្កើរល្អចចប ដើម្បីយកទៅធ្វើឲ្យហើយដែនការ ។

វណ្ណៈ : ល្អចដូរទេ មិនមែនល្អចបាត់ម៉ង់?

តីមរស៖ ល្អចបាត់ម៉ង់ ល្អចយកទៅធ្វើបាត់ទៅណា ។

វណ្ណៈ : អ្នកដែលបាត់អង្កការមិនរករឿង?

តីមរស៖ អ្នកណារកមិនឃើញ រកអាកញ្ចុះកញ្ចុះយកទៅធ្វើទៅ អាទេនេះបានថាហើយទុកដាក់មិន  
ម្ចាស់ការ មិនល្អ អីចឹងហើយម្នាក់ៗសុទ្ធតែចង់ចំណាំរឿងៗខ្លួន ដេកទឹបដេកកើយ ទុកឲ្យ  
ល្អ ស្គាល់ទប់ករណ៍រឿងៗខ្លួនៗ គ្មានអ្នកណាទៅលួចអ្នកណាបានទេ មុនដំបូងល្អចគ្នា  
វល់វិទៅ ដល់តែនេះទៅប្រាប់ទៅប្រធានគេទៅ ឲ្យម្ចាស់ការទទួលខុសត្រូវរឿងខ្លួន ខ្លាច  
អ្នកលួចរបស់អ្នកណាទៅឲ្យមានចំណាំ មានអីទៅ គេហ្នឹងរកខុសត្រូវឲ្យ ហើយកាលលើក  
ទំនប់នេះខ្ញុំចប់អាខ្សែក្រៀមនេះទៅ បានខ្ញុំបញ្ជូនទៅកូនខ្មែរទៅបានគេឲ្យមកមើលសិល្បៈ

ឆោម ឆរិន នេះឯង ក្រោយពីលើកនៅកូនខ្លាំងហើយ បានវេទនាខ្លាំង វេទនាណាស់ ឆ្ងាយទឹក អត់មានទឹកដឹក ហើយខែក្តៅផង ខែច្រែនោះ យើងលើកក្រោយ ច្រែក្រួច នោះ ក្តៅក៏ក្តៅ ទឹកក៏គ្មាន ទឹកបានក្នុងមួយកងធំបានម៉ាកនឹង៣០ ហ្គោល! ក្នុងមួយវរៈគ្នា ៣០០ នាក់បានមួយកងធំធំ ៣០លីត្រ ព្រោះទឹកគេដឹកទៅទ្វេនោះ គេដឹកទៅទ្វេ គេចែក តាមវរៈ ក្នុង៣០០ នាក់បាន៣០លីត្រ ហើយ ៣០លីត្រយកមកចែកគ្នាទៀតទៅ ចែក គ្នាក្នុងមួយក្រុមបានមួយកំប៉ុង... ដឹកតែម្នាក់អស់ហើយ ព្រោះស្រែកខ្លាំងណាស់ មានធ្វើ អី វាល់ចែកគ្នា វាល់ហ្នឹងស្លាប់ព្រាចែកគ្នា ។

វណ្ណ: : ទឹកហ្នឹង?

តីមរសៈ : បា! ទឹកដឹកហ្នឹង ដាច់ទឹកថាវាអត់ដល់ថ្នាក់ប៉ុណ្ណឹងណា ចុះឡានវាតែមួយ ហីដោះស្រាយ មនុស្សរាប់ពាន់អ្នកណា ដោះស្រាយមិនទាន់ ដឹកមកមិនទាន់ណា គ្រាន់តែបានមកដោះអស់ មួយភ្លែត ដល់អីចឹងទៅអ្នកណាបានមួយកំប៉ុងដឹកតែឯង សើច... វាល់ចែកគ្នា រួចទៅ បាយ គេឲ្យបាយ ឲ្យម្ហូប ប៉ុន្តែយើងអត់មានទឹកលាងទេ បាយញ៉ាំហើយ គឺថាយើង បោសៗបាន ច្រកសកាដូទុកវិញទៅ ។

វណ្ណ: : អីចឹងចែកបានមួយម្នាក់?

តីមរសៈ : បា! បានយើងមានរៀនខ្លួន យើងយកពីនេះមកដាក់សកាដូទៅរៀនខ្លួន ។

វណ្ណ: : អីចឹងនៅកន្លែងហ្នឹងគេមានរោងបាយ រោងអីចឹងដែរ?

តីមរសៈ : បា! មានអ្នកដាំបាយ គេធ្វើអ្នកដាំបាយ ដាំអីឲ្យយើងហូបដែរ ។

វណ្ណ: : បើតាមនិយាយទៅមនុស្សបែបនៅហ្នឹងប្រហែលជាច្រើន ឯនីតិទំនប់ម៉ែនតាមមើល?

តីមរសៈ : បា! មនុស្សឡើងខ្មៅរោល ។

វណ្ណ: : រាប់ម៉ឺននាក់?

តីមរសៈ : រាប់ម៉ឺននាក់ សួរថាចាប់ផ្តើមខ្សែគ្រឿមយើងវាល់ទៅណា យើងវាស់បន្តគ្នាអីចេះណា មកដូចនេះខ្ញុំ ខ្ញុំនៅអីចេះណា នេះ២ម៉ែត្រ មក២ម៉ែត្រៗមករៀនគ្នារហូតមុខយើង យើងរែកចាក់មក ប៉ុន្តែដីយើងចេះតែកាប់រុញមកមុខរហូត ៣ម៉ែត្រក្នុងមួយថ្ងៃ មុន ដំបូងគេឲ្យចុះអន្ទូន មួយថ្ងៃតែ២ម៉ែត្រទេ អាយើងកាប់ចុះក្រោមដំបូងណា ដល់ថ្ងៃ ក្រោយបានគេវាល់ឡើង៣ម៉ែត្រ យើងចេះតែដេញមកមុខទៅ យើងចេះតែដេញមក យើងរែកឡើងចាក់ទាល់តែពេញហ្នឹងទៅ ទាល់តែពេញទំនប់ទៅ មនុស្សទៅដាក់ករឡើង មីដេដាស អីចុះហើយមើលទៅសុទ្ធតែមនុស្សលើខ្មៅរោល ។

វណ្ណៈ : គេចែកគ្នាជាក្រុមៗ ជាកងរយ?

ភីមរស៍ : បា! ជាក្រុម ជាកងរយ ។

វណ្ណៈ : កងមីនប្រហែលប៉ុន្មាននាក់ទៅ?

ភីមរស៍ : កងខ្ញុំមួយរយនាក់ ទេទៅពីនេះទៅច្រើន ៣០០នាក់ ប៉ុន្តែទៅបណ្តើរៗ ខ្ញុំក៏នៅគេចែក  
តាមក្រុម តាមកង ក៏នៅក្នុង២០, ៣០ នាក់នោះណា ដល់លើកទៅវែងគ្នាទៅ នៅ  
កូនខ្មែរបាន មានគេចាប់យកទៅវិចារ ចាប់អាឆ្នុយ ចាប់អីហ្ន៎ ទាហាន ។

វណ្ណៈ : អីចឹងខ្ញុំសួរលំអិតរឿងអាងត្រពាំងថ្មសិនណាមីនណា អាងត្រពាំងថ្មហ្ន៎មីនឃើញថ្នាក់ដឹកនាំ  
ណាខ្លះដែលទស្សនាហ្ន៎ទៅកន្លែងហ្ន៎មីន មានពីណាខ្លះ?

ភីមរស៍ : ដឹកនាំទៅពីណាទេ ឃើញតែចុះជាប់ពីនេះទៅគេដាក់ទៅ ក៏គេចែកតាមកង រែកទៅមាន  
ពីណាទេ ។

វណ្ណៈ : អ្នកធំអី ដូចជាថ្នាក់ស្រុក ថ្នាក់តំបន់អី គេទៅ ដែលទៅមើលទេមីន?

ភីមរស៍ : អ្នកធំថ្នាក់ស្រុកថ្នាក់តំបន់ មានតែតារាល់ហ្ន៎ហើយ គាត់ទៅ គាត់នៅក្តាប់នៅហ្ន៎  
តារាល់ ប៉ុនយើងនេះគេបែងចែកទៅតាមស្រុក ស្រុកគេបញ្ជូនទៅ ថាមានអ្នកតាមពីស្រុក  
ហ្ន៎ទៅ ។

វណ្ណៈ : ទំនប់ហ្ន៎ទទឹងវាប្រវែងប៉ុន្មាន ហាក់ពស់វាប្រហែលប៉ុន្មាន?

ភីមរស៍ : កំពស់ប្រហែល៧ម៉ែត្រកាលលើកកាលណុះណា ក្បាលវា៥ម៉ែត្រ ។

វណ្ណៈ : គេថាជៀសឡាន២រួចអីនោះ?

ភីមរស៍ : បា! ៥ម៉ែត្រ ហីដើរទេវាប្រហែលជាប៉ុន្មានដែរទេ ដូចថាយើងក្តាប់វាមិនបាន គេថា  
អើរែកចេះតែរែកទៅណា ។

វណ្ណៈ : បាទ! ប៉ុន្តែអាងហ្ន៎ធំនឹង?

ភីមរស៍ : បា! អាងហ្ន៎ធំណាស់ អាងត្រពាំងថ្មមានដែលទៅទេ?

វណ្ណៈ : ទៅម្តងតែ ប៉ុន្តែមិនបានទៅជុំវិញទាំងអស់ ។

ភីមរស៍ : អូ! ធំណាស់ ។ អាង ហ្ន៎ធំជាងបារាយ័នទៀតណា ។

វណ្ណៈ : ប៉ុន្តែកាលខ្ញុំទៅសំបូរទឹក ប៉ុន្តែកាលមីនទៅលើកហេតុបានជាអត់មានទឹក?

ភីមរស៍ : គ្មានទឹកទេ! ដីស្រែធម្មតាហ្ន៎ ហើយព្រលើហ្ន៎ ដល់យើងលើកទំនប់នោះទប់បានទៅ  
បានទឹកនោះវានៅ កាលមុនជាដីធម្មតាតើស ។

វណ្ណៈ : ខ្ញុំគិតថាទៅលើកអាងៗ មិនគួរណាទៅខ្លះទឹកទេ ខ្ញុំគិតអីចឹងណា?

តីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ដល់ខ្ញុំជួបសម្ភាសន៍ទៅថាអត់មានទឹកទេ មនុស្សកើតចៃដន្យត?

តីមរស៖ បា! ហ៊ីខ្ញុំអាពេលនោះ ២១ ថ្ងៃ អត់ទឹកណា មើលខ្ញុំនិយាយរៀបរាប់ដល់កន្លែងទឹកអត់  
មានទឹកដឹក បាយយើងញាំ សាកាដូចកងដែរណា អាហ្នឹងអត់មានទឹកដឹក សូម្បីតែត្រី ក៏  
មិនបានត្រីដែរ ២១ ថ្ងៃត្រឹម ហ៊ីខ្ញុំនិយាយពីស្តុម ស្តុមឡើងខ្មៅក្រព្រោះ ស្តុមសុទ្ធតែ  
ឆ្អិននោះណា និយាយពីចេញចៃ អារវនេះចេញចៃហើយ អារវយើង អាអារវកខ្វបអីចេះ  
ណា ដោះមកក៏ចៃតាមកអារវ តាមថ្នាំអារវ សុទ្ធតែចៃ ចេញ អាហ្នឹងនៅខ្សែក្រៀមកូន  
ខ្លាំង ។

វណ្ណៈ : កូនខ្លាំងហ្នឹងត្រូវពាំងថ្មដែរ?

តីមរស៖ បា! ទៅជើង មុនដំបូងយើងលើកនៅស្ថានរាបនេះ ដល់នេះគេទៅនៅខ្សែក្រៀមកូនខ្លាំង  
ទៅពង្រ បណ្តើរទៅអីចេះ បណ្តើរទៅពង្រហើយបានទៅកូនខ្លាំងណុះ នៅលើកស្ថានទី៣  
ចប់ស្ថានទី៣ទៅជាប់ខ្សែក្រៀមពង្រទៅបានទៅកូនខ្លាំង ។

វណ្ណៈ : ចុះមីននៅកន្លែងមីនមានបាត់មនុស្សបាត់អីខ្លះៗទៀតទេ ឬក៏អត់ទេ?

តីមរស៖ ទេ! ខ្ញុំអត់មានបាត់ទេ ។

វណ្ណៈ : តែមីនមានដឹងអ្នក១៧មេសាអីនៅហ្នឹង ដូចជាធ្វើការមិនសូវស្ងាហាប់អី គេសម្លាប់ គេ  
ចាប់យកទៅសម្លាប់ទេ?

តីមរស៖ ចាប់តែខាហាន គេជ្រើសរើសប្រវត្តិណា អាហ្នឹងស្រាវជ្រាវប្រវត្តិអីទេ ។

វណ្ណៈ : ចុះពួកគេថាអ្នកតែស្លាប់គេកប់នៅអាងត្រពាំងថ្ម នៅជើងទំនប់ហ្នឹងមែនដែរឬទេ?

តីមរស៖ ខ្ញុំដូចជាមិនឃើញមាន យើងលើកដីដាក់ ។

វណ្ណៈ : ប៉ុន្តែដឹងថានៅអាងត្រពាំងថ្មហ្នឹងក៏មានមនុស្សស្លាប់ដែរ?

តីមរស៖ បា! មានមនុស្សស្លាប់រាប់រយ រាប់ពាន់នាក់ដែរ ស្លាប់ដោយឈឺ ស្លាប់ដោយអីៗ  
ស្លាប់ដោយគេវ៉ៃចោលអីនោះឯង ប៉ុន្តែមិនសូវខ្លាំងដូចអាកាល៧៨ មានស្លាប់ដែរ ។

វណ្ណៈ : ដល់ពួកនិរតីចូលមកគេទៅចាប់ពួកគាវាល សម្លាប់ទៅពួកណាគេក្របក្រងវិញ?

តីមរស៖ បា! ពួកនិរតី យាយ ចៃម ចៅហ្វាយស្រុក យាយ ចៃម សាហាវហើយ ខ្លាំងហើយ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងដល់ពេលយាយចៃមមកមនុស្សកាន់តែស្លាប់ច្រើនទៅ?

តីមរស៖ យាយ ចៃម មកពួក និរតីទាំងអស់ ពួកនោះឯងដែលសម្លាប់ចោលអស់រាប់កំនរ សម្លាប់  
ចោលមែនទែន ពួកនោះហើយ ចាប់យកៗ ចងទាំងខ្សែៗ ទៅវ៉ៃចោលនៅជើងភ្នំ

ក្រោយដុះតាក្រក់នោះ អន្លង់ ប៉ុនៗ ស្រះនោះ ទេព្វកម្មមិនសូវវៃវៃប៉ុន្មានទេ ពួកមនុស្សវៃវៃដែរ  
ប៉ុន្តែរកតែឧបាសនរកតែស្ទើរណា ។

វណ្ណៈ : បន្ទាប់ពីយាយចែមស្គាល់ទេ ក្រៅពីយាយចែមមក?

ភីមរស៍ : បន្ទាប់ពីយាយចែមមក ប្រធានឃុំនោះឈ្មោះ បង ថា ។

វណ្ណៈ : គណៈឃុំឈ្មោះ ថា ?

ភីមរស៍ : ថា ។

វណ្ណៈ : គណៈឃុំនៅឯណាហ្ន៎?

ភីមរស៍ : ព្រះនេត្រព្រះ ថា ហើយ តាខុន តាអីទេ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងអ្នកដែលជំនួសកន្លែងតារាល់ តាអីហ្ន៎?

ភីមរស៍ : តាពាល់ ជំនួសតារាល់ហ្ន៎ តាពាល់ ។

វណ្ណៈ : តាពាល់ហ្ន៎ តាតំគណៈតំបន់ ឬតាតំចៅហ្វាយស្រុក?

ភីមរស៍ : គណៈតំបន់មិនដឹង ទេតាតំមិនមែនគណៈតំបន់ទេ តាពាល់តាតំគណៈ ដូចតារាល់អីចឹងណា  
ជំនួសកន្លែងតារាល់ គណៈតំបន់នេះ អ្នកណាអីចេះនិរតីនោះ មិនស្គាល់ទេ ។

វណ្ណៈ : ដល់ក្រោយៗមកហ្ន៎ ដូចជារាងច្របូកច្របល់បន្តិច ពេលចាប់តារាល់ តាអីហ្ន៎?

ភីមរស៍ : ចា! ចាប់តារាល់ តាអីហ្ន៎ចោលទៅ ខ្ញុំក៏មកសំនើរស៍ ខ្ញុំទៅចល័តមួយសារ មួយលើក  
ទៀត ៧៨មួយលើកទៀត លើកនៅឯណុះ លើកនៅភូមិរុង លើកនៅស្ពានស្រែង  
បើ៧៧ លើកនៅនេះ ដូចទៅស្រះលិចនេះ ៧៧ដែរ អាទេនេះលើក៧៧ ហើយ  
តាមេវ៉ងតាអីនៅ ដល់ខ្ញុំលើកអាទេនេះចប់ទៅបានទៅស្ពានរន្ធដុះបាញ់ណុះ លើកអាស្ពានរន្ធដុះ  
បាញ់រួចបាន ងើលថាគេចាប់ពួកតាមោង តាអី តារាល់តាអីវៃវៃចោលអស់នេះមួយសារ  
ទៅបានឡើងពីនោះមកវិញ ពួកនិរតីមក ក៏មកនៅក្នុងភូមិទៅជាមួយនិរតីទៅ នៅជាមួយ  
និរតីមួយសន្ទុះ បានខ្សែប្រាំងគេបញ្ជូនទៅទៀត គេបញ្ជូនទៅឲ្យលើកទំនប់ទៀត ទៅលើក  
ខាងណុះ លើកខាងស្ពានស្រែងម្តង ទៅខាងកើតភ្នំស្រុក ខាងស្ពានស្រែងអីលើកអាទេនេះ  
លើកទំនប់តាមដូចទៅសៀមរាបនេះ លើកអាអូលៀសនេះ ហ្ន៎ពួកនិរតីមកហើយ  
ប្រធានខ្ញុំបងស៊ា បងយននេះ ។

វណ្ណៈ : ប្រធានកងចល័តនៅត្រពាំងថ្មហ្ន៎ពីណាទេ?



កឹមរស់ : បងបៀន បងឆន អាព័ បងបៀន បងឆន។ បងបៀន ដូចទៅណា បងឆន ដូចជា  
នៅមិនដឹង ឬជាប់អស់ហើយមិនដឹង មិនដឹងទៅណាទេ ខ្ញុំនៅណោះបែកគ្នារហូត មិនដែល  
ឃើញគ្នា មិនដឹងគេយកទៅវ៉ៃចោល ឬនៅ ។

វណ្ណ : អីចឹងយាយចែមអីចឹង អាពេលចាប់កងចល័តហ្នឹង មានពីណាខ្លះនៅមើលកងចល័តហ្នឹង  
យាយចែមអីគាត់ទៅទេ?

កឹមរស់ : យាយចែម គាត់ចៅហ្វាយស្រុក ។

វណ្ណ : គាត់ចុះទៅទេ! គាត់ចុះទៅមើលកន្លែងទំនប់ហ្នឹងទេ?

កឹមរស់ : ទេ! ភាពាល់តើស! ភាពាល់គាត់ចុះមើល យាយចែមមិនបាននៅមើលទេ ភាពាល  
ទេចុះមើលទំនប់ ។ ខ្ញុំ មេកងខ្ញុំ បងយន និងបងទាវ ស្រីៗ សុទ្ធតែស្រីៗទេ ព្រោះក្តាប់  
ដួលមិនសូវមានប្រុសទេ សុទ្ធតែស្រីៗនិរតិមកណា តែបងយន បងទាវទេ ដែលនៅ  
ក្តាប់ខ្ញុំ ។

វណ្ណ : អីចឹងយាយចែម គាត់អត់សូវបង្ហាញមុខទេន?

កឹមរស់ : ទេ! យាយចែមគាត់ចៅហ្វាយស្រុកនោះ បង្ហាញដែល មានអីមិនបង្ហាញគាត់ ។

វណ្ណ : ម៉ឺនកាលហ្នឹងមានធ្លាប់ឃើញគាត់ទេ?

កឹមរស់ : អូ! មែនកាលគេវ៉ៃអាអ្នកខុសសីលធម៌នោះ កាលគេវ៉ៃនោះនិរតិមកហើយ ។

វណ្ណ : ពីណាគេខុសសីលធម៌?

កឹមរស់ : ខុសសីលធម៌ឈ្មោះមីភេត និងស្តីទេ ភ្លេចបាត់ទៅហើយ ខុសសីលធម៌ប្រុសមួយ ស្រី  
មួយហ្នឹងឯង ។

វណ្ណ : វ៉ៃចោលឆ្នាំណាអ្នកដែលខុសសីលធម៌?

កឹមរស់ : ឆ្នាំ៧៧ ហ្នឹងឯង ខែវស្សាប្រហែលជា ខែ៧ ខែ១០ អីហ្នឹងឯង ។

វណ្ណ : គេយកវ៉ៃដែរ?

កឹមរស់ : វ៉ៃចោលនៅវត្តនេះ តាមផ្លូវបំបែកយើងសព្វថ្ងៃនេះណា នេះអាកាច់ជ្រុងយើងចូល  
មកណោះ អាមួយចុះមកជុំរាវ អាមួយចុះមកត្រង់ណោះ វ៉ៃត្រង់ហ្នឹងឯង កាច់ជ្រុងវត្តនោះ  
...គេវ៉ៃចោលនោះហើយទៅកងចល័តរហូត ខែ ៨ ខែ ៧ នេះឯងវ៉ៃខ្លាំងជាងគេ ខែក្នុ  
បុណ្ណនេះឯង ខែ៨ ខែ៧ ខែណោះនេះគេចាប់ផ្តើមហើយ ប៉ុន្តែវ៉ៃខ្លាំងពេញផ្ទាំងរយៈ  
ពេលតែមួយខែ ពីរខែទេ ខែ៨ ខែ៧ ហ្នឹងឯង វ៉ៃខ្លាំង ភ្លៀងស្រិចៗគេចង់ទាំងខ្សែណា  
ទៅវ៉ៃចោល ។

វណ្ណៈ : ខែ ៨ ខែ ៩ ឆ្នាំណា?

តីមរសៈ : ៧៨ ពួកនិរតីចាប់វិវិចោលនៅភូមិ បើភូមិបុស្តិចាស់នេះ ខ្ញុំភូមិបោយសំរោងនេះ  
គេនៅបុស្តិចាស់ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពួកនិរតីមកមិនជាអ្នកថ្មី មិនជាអ្នកចាស់វិវិចោល?

តីមរសៈ : មិនជាអ្នកថ្មី មិនជាអ្នកចាស់ទេវិវិចោល វិវិចោលទាំងអស់ មិនជាអ្នកថ្មី មិនជាអ្នកចាស់ទេ  
អាអ្នកចាស់ក៏ជាប់ អ្នកថ្មីក៏ជាប់ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពួកនិរតីមកមិនជាអ្នកថ្មី មិនជាអ្នកមូលដ្ឋានទេវិវិចោលទាំងអស់?

តីមរសៈ : វិវិចោលទាំងអស់ មិនជាអ្នកថ្មីមិនជាអ្នកចាស់ទេ អាអ្នកចាស់ក៏ជាប់ អាអ្នកថ្មីក៏ជាប់  
ចងវិវិចោលទាំងខ្សែៗនោះឯង អាអ្នកចាស់ក៏ចាប់អាអ្នកថ្មីក៏ចាប់ ជាប់ឡើងអស់ ទាំងខ្សែ  
គេយកទៅវិវិចោល ពួកនិរតីនោះឯង ឈ្មោះវា បងសាត មីកាហ្វៀន បងសាត  
និងបងហ្វៀន ហ្នឹងឯងអ្នកវិវិចោលជាងគេ បងរុន, សាត, ហ្វៀន ។ ហ្វៀន នេះវិវិចោល  
ជាងគេ អូ! សាត កាវុន កាហ្វៀន ក្នុងវាហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : ពីណាបងសាត បងហ្វៀន...

តីមរសៈ : សាត, កាហ្វៀន, កាវុន, ខុន ។

វណ្ណៈ : ខុន ហ្នឹងស្រី ឬប្រុស?

តីមរសៈ : ស្រីទាំងអស់ ។

វណ្ណៈ : ស្រីទាំងអស់!

តីមរសៈ : សុទ្ធតែស្រី សុទ្ធតែនារីនិរតីទាំងអស់ ។

វណ្ណៈ : អ្នកហ្នឹងជនដៃដល់?

តីមរសៈ : បា! នារីនិរតីទាំងអស់ ។

វណ្ណៈ : ហ៊ានវៃ ហ៊ានអី...

តីមរសៈ : អូ! សុទ្ធតែវាចាប់ចងយកទៅទាំងខ្សែៗ យកទៅវិវិចោល ពួកវាសុទ្ធតែលាត់ជើងខៅវៃ  
រកខ្លួនដូចក្នុងវីដេអូអីចេះឯង ពួកវានេះ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពួកហ្នឹងហ៊ានដល់អ្នកសម្លាប់ទៀតអីចឹង?

តីមរសៈ : បា! ពួកនេះសុទ្ធតែវៃផ្ទាល់ហើយ ។

វណ្ណៈ : ឈ្មោះ សាត ឈ្មោះ ហ្វៀន ឈ្មោះ រុន ឈ្មោះ ខុន!

តីមរសៈ : បា! អូឈ្មោះឯងសម្ភាសន៍អីចេះ ពួកវាឈ្មោះឯងខឹងឯងទៀតហើយ ។

វណ្ណៈ : អត់អីទេ អត់មានចាក់តាមវិទ្យុទេ យើងគ្រាន់តែស្រាវជ្រាវទុកជាឯកសារប្រវត្តិសាស្ត្រ ក្មេងអាចបាន រៀនថ្ងៃក្រោយគេដកស្រង់ទៅ គេបង្រៀនតាមសាលា ដូចជាយើង ម៉ាស៊ីនមៗយើងត្រូវតែមាន យើងឆ្លងផុតទៅ យើងទៅមុនបាត់ទៅ សល់ក្មេងៗក្រោយ ដឹងថាប្រវត្តិស្រុកខ្មែរយើងជួបបញ្ហាអីខ្លះកើតឡើងក្នុងសម័យមុនៗអីចឹងទៅ ។

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : នេះយើងអត់យកទៅជួយផ្ទាល់តាមវិទ្យុតាមអីទេ គ្រាន់តែយើងកងច្រង់ទេបាទ ។

ភីមរស៍ : កុំយកទៅជួយទៅអី កុំឲ្យពិបាកវាលើញវាអី វាទៅខ្លះពួកហ្នឹង មិនឆាប់ទេ ពួលវាទៅ ។

វណ្ណៈ : អាចរត់៧៧ អាចទៅនៅជាយដៃនពួកហ្នឹងណា?

ភីមរស៍ : វាទៅជាយដៃនៅអីនោះ មីកាហ្វីន វាមកថ្ងៃណុះជួបគ្នាភីមរស៍មីកាហ្វីន (សើច) ។

វណ្ណៈ : ហ្នឹងនៅរស់ឬ?

ភីមរស៍ : នៅរស់ភីមរស៍! មកថ្ងៃណុះឯង ។

វណ្ណៈ : តែអត់ដឹងថាគាត់នៅឯណាទេណា?

ភីមរស៍ : កាហ្វីននៅឯណាទេ នៅប៉ែលិន នៅជាមួយភាអ៊ី ឈាន ហ្នឹង កូនចៅភា ឈាន នោះ ឯង ឲ្យតែនិយាយ និយាយចុះនិយាយឡើងមកវិញនៅតែដដែលហ្នឹងហើយ ខ្ញុំមិនចង់ និយាយផង ។

វណ្ណៈ : បាទ! អាទេនេះគ្រាន់តែយើងជាប្រវត្តិសាស្ត្រ យើងមិនអាចទៅសងសឹកសងអីទៀតទេ!

ភីមរស៍ : មិនសងសឹកសងអីទេ គ្រាន់ថា...

វណ្ណៈ : ឥឡូវនេះយើងគ្រាន់តែមានការកាត់ទោសទៅដើម្បីឲ្យដឹងសខ្មៅ ហើយក៏យើងមិនមាន ចងកម្មការអីទៀតដែរ អីចឹងឈ្មោះ សាត អីដឹងនៅដែរអត់ ឈ្មោះ សាត?

ភីមរស៍ : បងសាត មិនដឹងនៅអត់ទេ បើមីហ្វីន ដឹងថាទៅ វាជួបខ្ញុំ ។

វណ្ណៈ : ចុះរុន ផុន អី?

ភីមរស៍ : រុន, ផុន អី...

វណ្ណៈ : សាត អី មានដឹងថាគាត់នៅឯណាទេ?

ភីមរស៍ : នៅតាកែវ ពួកតាកែវទាំងអស់ មកពីតាកែវ សុទ្ធតែពួកមកពីតាកែវហើយ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងដល់ពេលក្មេងស្រីៗទេណា សាហាវជាងបុរសៗទៀត?

ភីមរស៍ : អូ! សុទ្ធតែស្រីៗទេ វែនោះមិនមែនប្រុសទេ ស្រីៗ អីវាចាប់វាចង យប់ឡើងវាចាប់ ចងទាំងខ្សែៗ វែចោលនៅហ្នឹងនោះ ។

វណ្ណៈ : មុននឹងវិវិចារ តើមានកុកសន្តិសុខនៅឯណាទេ មិនដឹងទេ?

តីមរសៈ : នៅកន្លែងភ្នំក្រក់ហ្ន៎ ពីដើមមិញ្ញាណៈឃុំគេនៅត្រង់ណោះឯង កន្លែងនេះណា អាកន្លែង ខ្លោងទុក្ខចូលភ្នំអរិយកម្ម អាកន្លែងគេដាក់លក់ក្រឡឹងសំណាងទៅមានផ្លូវគេចូលត្រង់នេះ ។

វណ្ណៈ : កន្លែងហ្ន៎មានដាក់ឃុំមនុស្សដែរ?

តីមរសៈ : អាខាងជើងនេះឯង អាកាចជ្រុង ខាងត្បូងនោះមិនមាន ផ្លូវមកអីចេះមិនមាន ផ្លូវនេះ មកដប់ អាទេមិនផ្លូវមកភ្នំ នេះម្តុំត្រង់ណោះឯង ភ្នំក្រក់គាត់នៅម្តុំឃុំ នៅត្រង់ណោះឯង ។

វណ្ណៈ : ឃុំព្រះនេត្រព្រះហ្ន៎ឬ?

តីមរសៈ : បា! ឃុំព្រះនេត្រព្រះហ្ន៎ ត្រង់ផ្ទះភ្នំក្រក់ហ្ន៎ ។

វណ្ណៈ : កន្លែងហ្ន៎សម្លាប់មនុស្សដែរ?

តីមរសៈ : បា! ខាងក្រោយហ្ន៎ហើយ សម្លាប់ខាងក្រោយផ្ទះភ្នំក្រក់ហ្ន៎ឯង ខាងក្រោយមកជើងភ្នំ នេះឯង ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពួកនិរតីមក មកនៅទីតាំងភ្នំក្រក់ដែរ?

តីមរសៈ : បា! មកនៅដែរ ។

វណ្ណៈ : មករស់នៅហ្ន៎ដែរ?

តីមរសៈ : បា! នៅហ្ន៎ដែរ នៅតាមភូមិ នៅទីតាំងចាស់ហ្ន៎ឯង គេចាប់ពួកមេភូមិ តាឆន តាអី ទៅវិចារ កាលផ្ទះតាឆន នៅប៉ុស្តិ៍ចាស់ហ្ន៎ហើយ នៅដល់សព្វថ្ងៃ កំសត់ណាស់អូន អើយ ។

វណ្ណៈ : ចុះយាយចែមកាត់មក មិនដែរស្តាប់បានពួកគាត់ប្រជុំអីកាត់មានថាម៉េចទេ យាយចែម កាត់នៅឯណា?

តីមរសៈ : ទេខ្ញុំ មិនសូវបានប្រជុំ បានអីទេ កាត់មកជុំអីចឹងទៅ យើងមិនសូវបានទៅ ទៅចល័ត បាត់ទៅ ទៅជាមួយពួកបឋយន បឋទាវ ចល័តបាត់ទៅ ចល័តទៅក្រោម ទៅដល់ទៅ កាត់ កាត់ប្រសាទចុះទៅទន្លេ ចុះទៅអីណា លើក្បូចទៅ លើកនៅខាងត្បូងភ្នំត្រយួន ភ្នំលាភនេះ ទៅនោះគេចាប់យកមនុស្សច្រើនណាស់យកទៅដាក់ អ្នកដែលមានទោស មានព្រៃ អីពួកនិរតីចាប់ដាក់ភ្នំត្រយួន មូលដ្ឋានចាស់មេកង មេក្រុមអី ពួកពាយ័ព្យណា ។

វណ្ណៈ : បើតាមមិនដឹងទំនប់ត្រពាំងថ្មចាប់ផ្តើមពីឆ្នាំណាទៅ?

តីមរសៈ : ៧៧ ហ្ន៎ឯង ។

វណ្ណៈ : ពី៧៧ ដល់ឆ្នាំណាធ្វើហើយ?

ភីមរស៍ : ៧៧ ដល់ ៧៨ ហើយ ។

វណ្ណៈ : ពី៧៧ ដល់ ៧៨ ហើយម៉ែន?

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : ទំនប់ធំណាស់ ធ្វើល្បឿនណាស់ណា!

ភីមរស៍ : មិនលើកយូរទេ ។

វណ្ណៈ : ចុះម៉ែននៅហ្នឹងរហូតដល់ហើយទំនប់ហ្នឹងដែរ?

ភីមរស៍ : អត់ទេ! ខ្ញុំនៅមិនបានហើយទេ ដូចថាខ្សែត្រៀមវាដាក់បន្តៗគ្នា ។

វណ្ណៈ : អ្នកណាខ្សែត្រៀមណាហើយមុនចប់ដែរការក៏ដកមកភូមិវិញ?

ភីមរស៍ : ដកដាក់កន្លែងផ្សេងទៀត ។

វណ្ណៈ : ដាក់កន្លែងផ្សេងទៀត!

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : ចុះម៉ែន...

ភីមរស៍ : ចប់ខែ៧ ហ្នឹងឯង ត្រពាំងថ្មនោះ ចប់ខែ៧ ឆ្នាំ៧៧ហ្នឹង មានដល់ឆ្នាំ៧៨ទេ ៧៨បានលើកនៅឯណោះទៀត ឆ្នាំ៧៨ លើកទំនប់ដង្ហៀបក្តាម អាជ្ញាវត្តលៀសនោះបានឆ្នាំទៅណោះខាងកើតភ្នំស្រុក បានទៅឯណោះ ទៅឯស្ពានស្រែងណោះ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងអាទំនប់ត្រពាំងថ្មលើកតែមួយឆ្នាំទេ?

ភីមរស៍ : តែមួយឆ្នាំប៉ុណ្ណោះឯង មិនមែនលើកច្រើនទេ នៅឆ្នាំ៧៧នោះឯង ។

វណ្ណៈ : ចុះម៉ែនខាងនិរតីមកបានប៉ុន្មានខែបានគេចាប់ពួកគាវាល ពួកពាយ័ព្យនោះអស់ទៅ?

ភីមរស៍ : អត់មានយូរទេ! មកដល់ក្តាម គេក្តាមនោះឯង ។

វណ្ណៈ : មកដល់ចាប់ បានប្រហែលមួយខែទេ?

ភីមរស៍ : បា! ប្រហែលមួយខែប៉ុណ្ណោះឯង មកដល់គេរៀបគ្នាគេពីបៗដូចថាមកដល់គេដឹងក្បាលមាំស៊ីនហើយ គេស្តាប់ឲ្យតែដឹងណា ដឹងតែក្បាលមាំស៊ីនណា ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពួកនិរតីមកបានរយៈពេលប្រហែលមួយខែបានចាប់ពួកពាយ័ព្យទៅអស់ម៉ែនណា?

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : ហីអីចឹងបានបន្តកាប់សម្លាប់ប្រជាជនបន្តបន្ទាប់ទៀត?

ភីមរស៍ : បា!

វណ្ណៈ : ហីដីវភាពកាន់តែមានបញ្ហាលំបាក!

តីមរស៖ កាន់តែមានបញ្ហាលំបាក ។

វណ្ណៈ : អចិន្តរហូត

តីមរស៖ អត់ស៊ីអី អត់រហូតដល់៧៧ ។

វណ្ណៈ : អីចឹង៧៧ មិនថាធ្វើការនៅឯណាវិញ?

តីមរស៖ ឆ្នាំ៧៧ ខ្ញុំមកនៅក្នុងភូមិហ្នឹងឯង ខ្ញុំអីចេះ ៧៧ ខ្ញុំទៅណោះ ចូលឆ្នាំ៧៧ទៅដល់ដង្កៀបក្តាម ដល់ទៅប្រសាទ ដល់ទៅស្តុមខ្វាំង ហីគេបញ្ជូនអ្នកដែលស្តុមៗខ្វាំងឲ្យទៅកងរ៉ា ខ្ញុំទៅកងរ៉ា ណោះ ។

វណ្ណៈ : អីចឹងមិន៧៧ ចូលភូមិហើយគេបញ្ជូនទៅកងចល័តវិញឬ?

តីមរស៖ បា! ទៅភូមិហើយគេបញ្ជូនទៅកងចល័តវិញ ។

វណ្ណៈ : ម៉េចទៅកងរ៉ាហ្នឹងម៉េចដែរ កងរ៉ា?

តីមរស៖ ទៅកងរ៉ា ។

វណ្ណៈ : ទៅធ្វើអី?

តីមរស៖ ទៅកងរ៉ាបាញ់ថ្នាំកម្សាន ។

វណ្ណៈ : ទៅខាងហ្នឹងមិនសូវពិបាកទេឬ?

តីមរស៖ ទេ! មិនសូវពិបាកប៉ុន្មានទេ មានបាយអីហូប នៅហ្នឹងណា ។

វណ្ណៈ : បាញ់ថ្នាំកម្សាននៅឯណា នៅខាង...

តីមរស៖ នៅកងរ៉ា ។

វណ្ណៈ : កងរ៉ានៅស្រុកអីគេ?

តីមរស៖ នៅស្រុកសេរីសោភ័ណ នៅកន្លែងតំបន់ នៅមជ្ឈរដ្ឋកងរ៉ាហ្នឹង ភូមិត្រសព្វថ្ងៃត្រង់ហ្នឹង ឯង ។

វណ្ណៈ : នៅដល់៧៧ ឬ?

តីមរស៖ បា! ដល់៧៧ ។

វណ្ណៈ : ៧៧ រត់យួនម៉ឺនឬ?

តីមរស៖ បា! ៧៧ រត់មកណោះ រត់មកប៉ុន្មានថ្ងៃក៏មកនៅជាមួយពួក អាកំពុងច្រូត កំពុង អត់ខ្វាំង យើងមកដល់ច្រូតហើយ មកដល់ស្រូវខ្ញុំនោះណា ។

វណ្ណៈ : ៧៧ រត់មកដល់ភូមិវិញ?

តីមរស៖ បា!

វណ្ណៈ : ភូមិវិញបានបន្ត ការងារធ្វើស្រែចំការទៅ!

ភីមរស៍ : ធ្វើស្រែចំការធម្មតាទៅ បានបន្តិចក៏រៀនណាមចូលបណ្តោយ ។

វណ្ណៈ : រៀនណាមចូលមកម្តងនៅក្នុងភូមិរហូតដល់សព្វថ្ងៃទៅ ហើយចូលបម្រើការងារខាងមន្ត្រី រាជការ ខាងរដ្ឋកម្ពុជាឆ្នាំណាទៅ?

ភីមរស៍ : ខ្ញុំឆ្នាំ៧៧ ។

វណ្ណៈ : ៧៧ ចូលធ្វើក្រុមគ្រឿងឬ?

ភីមរស៍ : បា! ៧៧ លោកក្រូមក ឯកអគ្គរដ្ឋទូតប្រចាំប្រទេសកូរ៉េ លោកក្រូ លីម សំកុល ក្រូ ខ្ញុំមកឃើញ ក៏ហៅខ្ញុំចូលធ្វើក្រុមទៅ ខ្ញុំមិនចង់ចូលផងកាលហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : នៅសាលាណា សាលាវិទ្យាល័យ ឬក៏បឋម?

ភីមរស៍ : នៅបឋមព្រះនេត្រព្រះ ខ្ញុំមិនចង់ចូលផង ប៉ុន្តែចូលទៅ ទៅឡាក់ទៅអីហ្នឹងគេ យើងរត់ទៅ ជំរំ ទៅជួញសារ៉ុង ជួញអីគេបាន ២, ៣ ជើងនឹងគេដែរ ទៅបន្ទាយអំពិល ដែលគេ រំពៃកុប្តារំ ពួកអីគេណា បានទៅឃើញមួយជើង ពីរជើងណា ។

វណ្ណៈ : ទៅរកស៊ីបាន២, ៣ ជើងហើយ បានមកធ្វើក្រុមឆ្នាំ៧៧ហ្នឹង?

ភីមរស៍ : បា! ភាគត្រូវធ្វើកាលពីខែ៧ ដល់ខែ៩ចូលរៀនណា ខ្ញុំអត់ទៅបង្រៀនទេ ខ្ញុំអាឡើងទៅណុះ សិន បានដល់ខែ១០ ខែ១២ បានខ្ញុំទៅរៀននៅបាក់ដំបង ខ្ញុំទៅរៀនហ្នឹងខ្ញុំកុសិស្ស ខ្ញុំទៅរៀនហ្នឹង មុនដំបូងគេហៅចូល ខ្ញុំអត់ចូលទេ ទៅរៀននៅបាក់ដំបងបានខ្ញុំទៅ ទៅបាក់ ដំបង ទៅឆ្នាំ៧៧នោះឯង បានចេញមកធ្វើក្រុមរហូត ។

វណ្ណៈ : បាទ! សព្វថ្ងៃហ្នឹងទៅ!

ភីមរស៍ : បា! ធ្វើក្រុមខ្ញុំបង្រៀន កូនសិស្សខ្ញុំគាំពីមួយថ្នាក់១៥០ នាក់ ។

វណ្ណៈ : អូ! ច្រើនមែនទែន!

ភីមរស៍ : សិស្សខ្ញុំមានបែងចែក៣ជំនាន់ មានអាកូចមិនទាន់ចេះអីមួយវគ្គ មានអាកណ្តាល អាច្រើសល្មមចាប់បាន ស្រះអា ស្រះអី មួយវគ្គទៅ ហើយមានអាចម្ពិលចាប់បាន ច្បាស់ទៅ គេចេះអានចេះអីទៅ ខ្ញុំបង្រៀន៣វគ្គអីចឹង និយាយពីមួយថ្ងៃៗ បង្រៀន សិស្សរាល់ល្ងាច មិនដែលបានលុយម៉ោង លុយម៉ុងអីទេ ធ្វើការនេះបម្រើជាតិ អស់ហើយខ្ញុំ បម្រើជាតិ ហើយបង្រៀននៅនេះបានដល់ឆ្នាំ៨៤ ថ្នាក់ទី១, ទី២, ទី៣, ទី៤ បង្រៀនទី៤ បាន៣ឆ្នាំ ។ បង្រៀនថ្នាក់ទី១ បានតែមួយឆ្នាំទេខ្ញុំនោះ យើងវាក្រិត ខ្ពស់ណា បង្រៀនថ្នាក់ទី៤ កូនសិស្សខ្ញុំនោះពូកែៗណាស់ ឥឡូវធ្វើអ្នកកូចអ្នកជំអស់ហើយ

អាពីជំនំមុននោះ ហើយដល់ហ្នឹងទៅគេខ្លះក្រុមនុរិទ្ធាល័យបានកេត្យខ្ញុំទៅរៀនបំប៉នក្រុមនុរិទ្ធាល័យ ខ្ញុំមិនចង់ទៅទៀត គេថាទៅធ្វើអីបើមិនមានកូនមិនមានចៅ ដូចជាមនុស្សខ្ញុំកេស្រឡាញ់ចូលចិត្តណា នៅឯណាក៏គេអូសទាញខ្ញុំទៅដែរក៏ច្រើន អស់លោកអ្នកធំក៏ច្រើន មិត្តភក្តិក៏ច្រើន ចេះតែអូសទាញខ្ញុំទៅ ខ្ញុំថាមិនទៅទេ កាលនោះខ្ញុំក្រ ខ្ញុំអត់ណា ខ្ញុំថាមិនបានទៅទេ ខ្ញុំក្រ ខ្ញុំរកស្បែកជើងពាក់មិនបាន កាត់ទិញស្បែកជើងខ្ញុំពាក់ណា នេះពណ៌ក្រហមអីចេះឯង ៨៤ ក៏នាំគ្នាទៅរៀននៅអនុរិទ្ធាល័យដប់នោះ ខ្ញុំទៅបង្រៀនកាលហ្នឹងកងពលក៏មានរៀនណាមកមាន ខ្ញុំដើរកាត់ភ្នំកាលហ្នឹង ផ្លូវអត់មានដើរស្រួលទេ ខ្យាចថ្ម ក៏យើងដើរ បាយអីរៀនចាយទៅបង្រៀនណា នេះគ្រាន់តែពោះដេញខ្ញុំប៉ុននេះ ពស់... ធំណាស់ ។

វណ្ណៈ : ម៉េចបានដេញ?

ភីមរសៈ : ពស់នោះក្លរូងខ្លាច ។ យើងដើរមក ដូចថាវាស្វាត់ណា កាលណុះរៀនណាមកនៅណា ហីព្រៃនោះសិស្ស ៦ នាក់ កូនសិស្សស្រី ។

វណ្ណៈ : អត់អីដែរ?

ភីមរសៈ : កូនសិស្សស្រី២នាក់ ខ្ញុំក្រម្នាក់៣នាក់ ដើរមកកាត់ព្រៃមក ពីដប់មកព្រៃដីរាប់គីឡូ ហីមានមនុស្សមកពីណា ស្វាត់ណាស់ ។

វណ្ណៈ : ហីវា វារកាត់ឬ?

ភីមរសៈ : ចា! យើងឡើងមកវាមានដើមកំបូកមួយ ដើមកោះមួយធំប៉ុណ្ណោះឯង រៀនណាមវាទាក់ខ្សែ គេអូ វាណា អើយើងដើរមកវាលុយទឹក លុយអី ព្រៃភ្លៀនៗនោះ វាមានដើរមួយកំបូកយើងឡើងមក វាក៏វាកមក អីចេះឯងវាក៏គ្នានោះ វាក៏មកពីលិចមក វាទៅពីលិច យើងដើរមកពីជើងអីចេះ ដើរមកផ្ទះ ម៉ោង១១ ។

វណ្ណៈ : ថ្ងៃត្រង់ឬ?

ភីមរសៈ : ចា! វាកមក ដល់វាឃើញយើង ក៏បើកដាក់មក ដេញ ខ្ញុំក៏រត់បកមកក្រោយវិញ ហើយក៏មិនហានដើរ ខ្ញុំរត់ទៅឡើងដប់...

វណ្ណៈ : វាដេញតែមួយភ្លែត វាលប់ដែរ?

ភីមរសៈ : ចា! ដេញទៅ វាដេញតែមួយភ្លែតទៅ យើងរត់ប្រហែលតែពីនេះទៅដល់នោះ វាមានខុកវាឆាកទៅខាងកើតឆ្នងទៅអីចេះ បើសិនជាវាដេញតាមទ្វីបដប់ដប់អស់តែទាំងអស់ ។ ភ័យអើយរុះសក់អស់ខ្លះៗ ក៏បានទៅបង្រៀន បង្រៀនដើរឡើងរៀនចាយទៅរហូតដល់



ឆ្នាំ៧៣ បានពួកអប់រំខេត្តចុះមក ខ្ញុំក៏ចេះតែនិយាយពីការលំបាករបស់ខ្ញុំនៅឆ្ងាយមក បង្រៀនឆ្ងាយ មកបង្រៀនស្ទើរៗទៅ បានលោក ពិន ឧញ៉ា ប្រធានមន្ទីរ កាត់បង្កើត សាលាអនុវិទ្យាល័យឲ្យខ្ញុំឆ្នាំ៧៣ហ្នឹង កាលនោះខ្ញុំជានាយករងទេ មិនទាន់បានជានាយការ ទេ មានលោក គាន់ រំឃួយ សព្វថ្ងៃគាត់រើគ្រែតទៅ បានខ្ញុំឡើងនាយការ រហូតដល់ សព្វថ្ងៃនេះ និយាយពីការងារខ្ញុំធ្វើការងារខ្ញុំស្មោះត្រង់ខ្ញុំស្រឡាញ់ការងារខ្ញុំណាស់ ។

រំណួរ : អនុវិទ្យាល័យអីគេមីង?

កឹមរស់ : អនុវិទ្យាល័យព្រះនេត្រព្រះ ។ ស្រឡាញ់ការងារណាស់ មានមនសិការបម្រើជាតិ បម្រើ ការងារ ហើយទៅបង្រៀនទៅដល់នោះមួយសប្តាហ៍២៤ម៉ោងបង្រៀន មួយ៨ម៉ោង វាលៗល្ងាច ខ្ញុំហូបបាយកូនសិស្សណា ខ្ញុំប្រាប់កូនសិស្សខ្ញុំថា អាពុន អើយ គ្នាមិនទៅដុះ ទេ នៅញាំបាយនៅនេះឯង វាយកបាយមកទាំងស្រាក់ៗទៅឲ្យ ពន់៣ សាច់ជ្រូក សាច់ អីឆារម្ហូបឆ្ងាយៗ ចុះគេអ្នកមាននោះ គេយកបាយទៅឲ្យហូប កូនសិស្សខ្ញុំ យកបានទៅ ឲ្យហូបទាំងស្រាក់ៗ ក្រៀមនៅនោះ ថ្ងៃណាកាត់មិនទៅដុះ កាត់ក៏នៅហូបបាយជាមួយខ្ញុំដែរ កាលនោះមិនសូវមាននណាទៅដេញជើងគ្នាចង់មាន ចង់បានអីទេ អត់ទេ នៅក្រកិក្រកៀរ នណាចង់បានចង់អីធ្វើអីទេ នៅក៏កៀរគ្នានៅសាលាហ្នឹងឯង ហូបបាយកូនសិស្សក៏ហូបនៅ នោះទៅ ហ្នឹងបានដល់ខ្ញុំមកនៅនេះបានបែកគំនិតចេះចង់មានចង់បាន មានរបបរកខ្លះអី ការងារខ្លះណា កាលមុនស្រឡាញ់តែការងារអើយ ខ្ញុំកាលមុនមិនមានប្តីមិនមានកូន ការងារអើយការងារតែប៉ុណ្ណឹងទៅ ហ្នឹងម៉ែខ្ញុំកាត់ចេះតែនេះទៅ មិនមានគំនិតថាចង់ មានចង់បានអីទេ អត់សោះ ។

រំណួរ : អីចឹងមីងខ្ញុំសួរតែមួយសំណួរទៀតទេ ទាក់ទងរឿងតុលាការបច្ចុប្បន្នមីងដឹងខ្លះដែរ រឿង កាត់ទោស រឿងអីហ្នឹង ចុះមីងយល់ម៉េចដែររឿងកាត់ទោសមេដឹកនាំខ្មែរក្រហមជារឿង គ្រឹមគ្រូវ បើតាមយោបល់របស់មីង?

កឹមរស់ : បើតាមយោបល់ខ្ញុំ យើងជាអ្នកពុទ្ធសាសនា ថាមានកម្មមានពារ ថាប៉ុណ្ណឹងទៅ យើង មិនចង់ចង់កម្មចង់ពារតទៅទៀតណា ដោយសារចាំនិយាយរក ស្រាវជ្រាវរក រកបួស រកកល់ ទាហរណ៍ដូចជាមិត្ត ហ្វៀន មិត្តសាត ដូចជាអ្នកសម្លាប់ផ្ទាល់ដៃអីចឹង យើង ចង់ទៅសន្តសិក ចាប់វាយកទៅវែចោល ដូចជាយើងធ្វើអីចឹងទៅកម្មពារចេះតែត អីចឹង ខ្ញុំអាចសន្និដ្ឋានថាធ្វើប៉ុណ្ណឹងដូចជាសមហេតុផលដែរ ឲ្យវាតាមកម្មតាមពារទៅចុះ មិនថា ជាតិមុខក្រោយអី នេះឯងធ្វើខ្លួនអ្នកឯង អ្នកឯងទៅធ្វើកម្មធ្វើពារខ្លួនឯងទៅ អាហ្នឹងចិត្ត

អ្នកសាសនាណា បើចិត្តជាអ្នកខ្លាំង អ្នកក្តៅប៉ុណ្ណឹងមិនទាន់សមហេតុផលទេ ចង់ថាអ្នកឯង  
រឺខ្ញុំ ខ្ញុំរឺអ្នកឯងវិញអីចឹងណា បើ ក រឺខ្ញុំ ខ្ញុំចង់រឺ ក វិញព្រាងរាប់ បើខ្ញុំគេ ធ្វើបាប  
កំសត់នោះវាអស្ចារ្យហើយ ខ្ញុំនិយាយទៅនិយាយអត់អស់ផង កន្លែងទាក់ទងគ្នា កន្លែងថា  
ជាប់ប្រវត្តិកូនសិស្សនោះណា ។

វណ្ណៈ : បាទ! ម៉េចទៅមីង?

តីមរសៈ : នៅកូនខ្លួនដែលថាមើលសិល្បៈដូចគ្នា ដូចប្រវត្តិកូនសិស្ស ហ៊ីគេស្រាវជ្រាវប្រវត្តិកូន  
សិស្ស ខ្ញុំដិត សេអ៊ីអាគេយកទៅរឺចោលហើយខ្ញុំ ។

វណ្ណៈ : អីចឹង?

តីមរសៈ : បា!

វណ្ណៈ : ម៉េចបាទដូចខ្លួន?

តីមរសៈ : ដោយសារតា សំអាត ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : អូ! តា សំអាត!

តីមរសៈ : តា សំ អាតនេះអីចេះ ខ្ញុំទៅនៅចល័តឯស្ពានកម្ម ដូចថាយើងអ្នករៀនអ្នកសូត្រ ខ្ញុំ  
រៀននៅស្វាយ ប៉ុន្តែខ្ញុំមានបងខ្ញុំនៅធ្វើពេទ្យនៅបាក់ដំបងនៅជាមួយគាត់ បែបខ្ញុំគាត់ដុកទ័រ  
ណាដុកទ័រដូច ដូចថាដូះសម្បែងគាត់មានសន្តាប់ធ្នាប់ ដូះគេដាំបាយខ្សែភ្លើង គេដាំទឹកដាំ  
អីណា ខ្ញុំកាលណាដូះបែបខ្ញុំ ដូចថាខ្ញុំមានរបៀបរបប ដាំទឹក ដាំអី គេញាទឹកក្តៅ ទឹកអី  
គេលាងកែវ លាងអី លាងបាន លាងបំពង់ទឹកក្តៅអី ដាក់កំភ្លេរ ។ តាសំអាត  
នោះខ្ញុំទៅនៅជាមួយយាយខុន នោះប្រធានកូមិខាងអីណុះ ឯស្ពានកម្មណុះ ខ្ញុំនៅជាមួយ  
គាត់ ស្រាប់តែយើងទស្សនាហ័ណ យើងឃើញគាត់មនុស្សចាស់អីចឹងខ្ញុំក៏ក្រោកបោសដូះ  
ដូតដូះ ដូតអីខ្ញុំដាំទឹក ដាំអី ដាក់ផុតទឹកក្តៅ ដាក់កែវដាក់អីគ្រប់គ្រាន់ទៅបោសស្អាត  
អីស្អាតទៅ គាត់ឃើញសកម្មភាពយើងទស្សនាហ័ណ គាត់ស្គាល់ខ្ញុំច្បាស់តាសំអាតនោះណា  
ដល់ពេលគេយកខ្ញុំទៅរឺចោល ខ្ញុំចេញពីចល័តមកហើយ បកពីណុះមកវិញហើយ នោះ  
ហើយដែលចេញបែបខ្លាំងនោះណា ។

វណ្ណៈ : មីងបាទដូចខ្លួនដោយសារឈ្មោះអាតហ្នឹងជួយ?

តីមរសៈ : បា! ដូចថាខ្ញុំយើងធ្វើទៅគេតាមដាននោះណា យើងកូនសិស្សកូនអីទៅ ដូចថាវាជាន់  
ដំណាក់នោះណា ទៅនៅយូរជាន់ដំណាក់ហើយ បងប្រៀន បងដន នេះ គាត់នាំខ្ញុំទៅវាសដី  
យើង អត់ដឹងថាគេយកទៅរឺចោលទេ អត់ដឹងសោះ គាត់នាំខ្ញុំទៅវាសដី អត់ដឹងថា

គេយកទៅ វិវិចាលទេ អត់ដឹងសោះ គាត់ថាយកទៅវាស់ដី យើងដល់ អាស្ថាន ...ព្រៃមាន់នោះ ក៏គេនាំចុះ ទៅព្រៃខ្ពង់ ខ្ញុំក៏ទៅហ្នឹងគេទៅដល់ល្ងាចម៉ោង៥, ៥ កន្លះអី ឈររោរនោះ ទៅមិនទៅយើងចេះតែដើរ គេដើរទៅមុន ដល់ប្រហែលអីណុះយើងក៏នៅ ក្រោយនេះឯង នៅកន្លែងដីភក់ៗ ។

វណ្ណៈ : មីងនៅតែឯង?

ភីមរស៍ : ទេ! ៥, ៦ នាក់ ៧,៨ នាក់ ដែលគេនាំយើងទៅណា ខ្ញុំមានស្រីៗ២នាក់ ហើយ គេមានប្រុសៗ ស្រីៗមានបងប្រៀន បងធន ទៅ ប្រុសៗ ៤,៥,៦ នាក់ បួន ១០ នាក់ទាំងខ្ញុំ ទៅខ្ញុំអត់ដឹងទេ ប៉ុន្តែគេមិនបានចង់មិនបានអីទេ ដើរទៅណា ។

វណ្ណៈ : កាលហ្នឹងនិរតីអត់ទាន់ចូលមកទេ?

ភីមរស៍ : បា! នៅ និរតីអត់ទាន់ចូលមកទេ កាលខ្ញុំគេយកទៅ គេថាយកទៅឡើងបេះស្លឹកដក់មាន ដីវិតខ្ញុំ តាំងពីកើតមកមានដែរបានទៅណា ទៅក៏ឃើញអាស្រ័យដក់នោះមានដែរបានទៅ ណា ព្រៃខ្ពង់ ព្រៃត្បែងនោះក៏កាយទៅស្លឹកដក់ ក៏បេះវិបទៅក៏បានកូនក្រមាំ ស្រាប់តែ មានបរ ទេះចូលមក ពួកនោះគេដើរពីត្បូងមកណុះ ស្រាប់តែមានអានិរសាបសំអាតហ្នឹង អាម៉ូតូ សេអិលគេនោះ អាខៀវ ដិះម៉ូតូសេអិលមកបីមួយ អីចឹងទៅឃើញខ្ញុំស្គាល់ បងរស់ៗ ឯណាបងប្រៀន ហ៊ីបងធន ខ្ញុំថានោះបងប្រៀន បងធន ទៅនៅនោះ បានអាស្រ័យនោះវា ថាបងរស់ឯងសំណាងហើយ បងឯងទៅវិញចុះ ខ្ញុំអត់ដឹងទេ ដឹងតែ គេថាសំណាងហើយ គេថាបងឯងទៅវិញទៅ ខ្ញុំក៏មិនដឹងដែរ ស្រាប់ដល់គេថាបងឯងទៅ វិញទៅ ខ្ញុំក៏ត្រឡប់ អត់ទាន់បានត្រឡប់មកវិញទេ ទៅស្ងៀម ក៏សួររកថាឯណាបងប្រៀន ហ៊ីបងធន ថាណុះបងប្រៀន បងធន នៅណុះ បាន ស្ងៀមគេថា បងឯងទៅវិញទៅ បងឯងបាន ទៅវិញហើយបងឯង បានទៅវិញហើយ ខ្ញុំមិនដឹងទេ។

វណ្ណៈ : អត់ដឹងថាគេយកទៅវិវិចាលទេ?

ភីមរស៍ : អត់ដឹងទេ! ស្រាប់តែគេទៅតាមមក បានជាឲ្យទៅតាមខ្ញុំនេះគាត់សំអាតគាត់ទៅដល់កន្លែង ចល័តនោះ ទៅដល់គាត់ទៅសួររកមេដឹកនាំឯណោះ សួររកបងប្រៀន ហ៊ីបងធន នេះណា ថាមិត្តប្រៀន មិត្តធនទៅណាហើយ តាចាមហ្នឹងគាត់ប្រធានសហករណ៍នៅស្រះកើត គាត់ ថាមិត្តប្រៀន និងមិត្តធន យកមិត្តរស់ទៅវិវិចាល ។

វណ្ណៈ : អីចឹងពេលយកទៅអត់បានរាយការណ៍ទៅតាមអត់ទេ?

តីមរស៖ ទេ! ទៅតាសំអាតកាត់ក៏ដឹងកាត់ក៏ដឹង កាត់ថា កាត់ភ្នាក់ព្រឹត្តិភ្នាមនោះ កាត់ចាប់អារម្មណ៍  
ណា ដូចជាសកម្មភាពយើងដែលធ្វើបម្រើកាត់អីទៅ កាត់ថាចុះមីនរស់វាម៉េច តាចាម  
នោះកាត់រាយការណ៍ប្រាប់ មីនរស់មានម៉េចវា គ្មានរឿងស្តីទេវានោះទេ ប៉ុន្តែ គ្រាន់តែ  
គេចាប់បណ្តាញគេថា សេអ៊ីអាអីដណា ប៉ុន្តែមិនមានសកម្មភាពអីដឹងនោះ គេរាយការណ៍  
ថាអីចេះទៅណា ខ្ញុំដឹងខ្លួនមកវិញហើយណា តាចាម កាត់និយាយប្រាប់ខ្ញុំណា វាមានអ្នក  
ល្អមានអ្នកអាក្រក់ អីចឹងហើយបានតាសំអាតនោះថា អាសៀមទៅតាមយកមកវិញ ។

វណ្ណៈ : ឆ្នាំណា ឆ្នាំហ្នឹង?

តីមរស៖ ចុងឆ្នាំ ៧៧ ខ្ញុំមកពីកូនខ្មែរហើយនោះ អាដៃងចេញចែកដីនោះក៏មកមុជទឹកនៅហ្នឹង  
ព្រៃមាននេះ មកមុជទឹកបេះស្លឹកអញ្ចាញកក់ ជ្រុះចែកទាំងភ្នំប៉ាប៉ា ។

វណ្ណៈ : អីចឹងបានរួចខ្លួនទៅ កុំអីស្លាប់បាត់?

តីមរស៖ បានតាសំអាត កាត់ពុំអីចឹងបានកាត់ថាហ្ន៎! មិនបានទេ យកវាមកវិញៗ មីនរស៖ យកវា  
មកវិញ បានក៏ទ្រអាសៀមទៅតាមបងប្រៀន បងដងឲ្យយកខ្ញុំមកវិញ បានរស៖នេះ  
ចាប់ពីពេលនោះមកខ្ញុំបានរស់រហូតមក តាមអំពើល្អ សកម្មភាពដែលយើងបានធ្វើ ដោយ  
សារការទស្សនាព្យាយាម អីចឹងហើយបានជាខ្ញុំតែនិយាយប្រាប់កូនចៅខ្ញុំ ខ្ញុំពន្យល់  
អំពីសកម្មភាពទស្សនា ការងារដែលយើងទស្សនា មនសិការដែលយើងធ្វើការ ឆរណា  
ពេលណាយើងខ្ជិលច្រអូសគ្មានអ្នកណាទៅអាណិតយើងទេ សកម្មភាពដែលយើងធ្វើហ្នឹង  
គេមានចង់ចាំភ័យ ថាអូមនុស្សនេះវាទស្សនា វាវែង វាអីទៅ ទោះយ៉ាងណា ក៏មាន  
អនុស្សាវរីយ៍នឹកឃើញជាប់មកជាមួយដែរ ដោយសារមាននិស្ស័យ ឬមួយក៏អាយុ វាមិន  
ទាន់អស់មិនដឹង...សើច ។

វណ្ណៈ : បាទ! ជួនកាលយើងមានកំហុសភិចត្តចមែន ប៉ុន្តែយើងការងារសកម្ម គេអាចថាមនុស្ស  
ហ្នឹងមានកំហុសភិចត្តចទេ អាចទុកសិនទៅ មនុស្សហ្នឹងសកម្មដែរអីចឹងទៅ អីចឹងបានថា  
យើងទស្សនាហ្នឹងក៏វាមានជោគជ័យសម្រាប់ជីវិតយើងដែរ ។ អីចឹងខ្ញុំអរគុណម៉ឺងច្រើន  
ហើយណាម៉ឺងណា ដែលបានផ្តល់បទសម្ភាសន៍ ហើយចំណាយពេលអស់ជាច្រើនដែរ មួយ  
ម៉ោងហើយ អរគុណហើយណាម៉ឺង ។

តីមរស៖ ចា!

«ចប់»

